
435

OK-302  (Rev R-19-94)

OFFICE OF THE INDEPENDENT COLXSEL

Dare of transcrlprmn 05/07/98 -

BRENT JAMES CHINERY, Officer, United States Secret
Service (USSS), Uniformed Division, date of birth-‘_
was interviewed at the Office of the Independent Counsel (OIC),
1001 Pennsylvania Avenue, NW, Washington, DC, 20004. Present for
the interview were Associate Independent Counsel !AIC! MARY ANNE
WIRTH, AIC MICHABL TRAVERS, and Department of Justice (DOJ)
attorneys GARY GRINDLER, JONATHAN SCHWARTZ, and DAVE ANDERSON.
CHINERY was interviewed under the terms of an agreement between
the OIC and the DOJ. CHINERY was apprised of the official
identities of the interviewers and the nature of the interview
and thereafter provided the following information:

CHINERY has been employed by the USSS for eight years.
CHINERY has been assigned to, the
White House for the last year. It
I . CHINERY has worked days (6:30 a.m. until.2130
p.m.1 and afternoons (2:30 p.m. until lo:30 p.m.).

CHINERY recalls meeting MONICA LEWINSKY when she was
working in the East Wing of the White House. CHINERY does not
recall the year he met her, but thinks it was in the Winter.
CHINERY described his conversations with LEWINSKY as brief. On
one occasion, CHINERY recalls LEWINSKY asking if the President
had returned from Church and if CHINERY knew when the President
was due back to the White House. CHINERY replied that the
President was still at Church and CHINERY did not know when he
was due back.

question.
personnel

CHINERY does not recall the year LEWINSKY asked this
CHINERY is not aware of LEWINSKY asking other USSS

about the President's location.

CHINERY advised his relationship with LEWINSKY was
professional. CHINERY stated that LEWINSKY was friendly with MO
HENDERSON of the USSS. CHINBRY never spoke to HENDERSON about
LEWINSKY.

CHINERY knows BAYANI NELVIS, the White House steward.
CHINBRY advised he is very friendly with NELVIS. CHINERY and
NELVIS would talk about sports and other things when CHINERY was
f . CHINERY knows GLEN
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MS, another White House steward. CHINERY has a closer
relationship with NELVIS than he does with MAES. .., :-a-i. *+**

CHINERY never saw LEWINSKY with NJZLVIS. NELVIS told
CHINERY that NELVIS was friends with LEWINSKY and that they.would
talk to each other quite often.

Around the time of LEWINSKY's transfer from the White
House, CHINERY recalls NELVIS relaying a conversation NELVIS had
with LEWINSKY. NELVIS advised that LEWINSKY called NELVIS in the
pantry in the Oval Office area. LEWINSKY was upset about being
transferred. NELVIS told CHINERY that NELVIS was going to have
dinner with LEWINSKY that evening to provide her a shoulder to
cry on.

CHINERY did not ask NELVIS about the dinner afterwards.
CHINERY did not see NELVIS for two to three weeks after this
conversation. NELVIS never indicated to CHINERY why LEWINSKY was
transferred from the White House. NELVIS never offered his
opinion about LEWINSKY's transfer.

On one occasion before LEWINSKY was transferred from
the White House, NELVIS told CHINERY that NELVIS was getting
tired o.f cleaning up after the President and LEWINSKY. NJZLVIS
mentioned finding lipstick stained tissues in the garbage can in
$et;ywIS appeared to be ypset. CHINERY was stationed

when this conversation took place.

CHINERY advised he was stunned when NELVIS told him
this and CHINERY does not recall how he reacted to NELVIS's
telling him. CHINERY advised that NELVIS did not show CHINBRY
the tissue. NELVIS either implied or stated that NELVIS would
clean up after LEWINSKY and the President often. CHINERY advised
he thinks NELVIS told CHINERY the story within a couple of weeks
of the incident occurring.

NELVIS did not say whether he told anyone else the
story about cleaning up the lipstick-stained tissue. CHINERY
asserted a t'protective function" privilege when asked whether he
heard the story about the tissues from anyone else.

CHINERY heard from fellow USSS Uniformed Division
officers that LEWINSKY was transferred from the White House
because LEWINSKY was spending too much time in the West Wing.
GARY BYRNE and DAN ORDAKOWSKI are two officers CHINERY recalls
hearing this from.
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CHINERY felt LEWINSKY spent too much time in the West
Wing. CHINERY never saw LEWINSKY in the Oval Office, but he did
see her in the hallway near the Oval Office and in the West Wing.
CHINERY was asked if he ever saw LEWINSKY around the Oval Office
study or the Executive Dining room and he declined to answer,
citing a "protective function" privilege.

CHINERY saw LEWINSKY after her transfer from the White
House. CHINERY asserted a "protective functibnl' privilege when
asked about the details of same.

Save for conversations CHINERY asserted a "protective
function" privilege over, CHINERY provided the following related
to NELVIS: NELVIS never said that NELVIS saw LEWINSKY alone with
the President. NELVIS never said that LEWINSKY gave any gifts to
the President. NELVIS never mentioned that NELVIS gave any gifts
to LEWINSKY or that LEWINSKY gave any gifts to NELVIS. The
subject of PAULA JONES never came up with NELVIS. NELVIS never
mentioned a relationship between LEWINSKY and the President.
NELVIS never mentioned seeing LEWINSKY upset, nervous or shaky.

Prior to January of 1998, CHINERY advised that it was
common knowledge among the Uniformed Division personnel that
LEWINSYY spent a lot of time in the West Wing. CHINERY heard
rumors about a sexual relationship between LEWINSKY and the
President. CHINERY heard this rumor from officer BYRNE and WOODY
BOHNER.

Also prior to January of 1998, CHINERY heard a story
about LEWINSKY and the President were caught in a compromising
position in the White House theater. CHINBRY advised that he
heard that JOHN MUSKETT, a Uniformed Division officer, was giving
a tour when MUSKBTT walked into the theater and caught LEWINSKY
and the President in a compromising position.

Officer BYRNE told CHINERY that EVELYN LIEBERMAN said
that LEWINSKY was in the West Wing too much. BYRNE also advised
CHINERY that LEON PANETTA called BYRNE at home and asked how much
time LEWINSKY was spending in the West Wing. BYRNE told PANETTA
that he thought LEWINSKY spent too much time in the West Wing
near the Oval Office.

It was common knowledge among Uniformed Division
personnel that LIEBERMAN transferred LEWINSKY.

CHINERY spoke to ALMASY about LEWINSKY spending-too
much time in the West Wing. CHINERY will not reveal further
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details about his conversation with ALMASY, citing a claim of
"protective function" privilege.

CHINERY knew JAMIE SCHWARTZ was a pass holder. CHINERY
never discussed LEWINSKY with SCHWARTZ. TO!,: RATH of the
Emergency Response Team of the Uniformed Division -dated-SCHWARTZ.

CHINERY asserted a "protective function" privilege over
the topic of LEWINSKY showing up at the Northwest gate of the
White House.
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[11 P R O C E E D I N G S

VlUt~l+-itK My name is Craig W. Murphy and I am
misemployed b Deposition SeAices Incorporated.
[41 Tie date today is June ‘11, 1998 and the time is
r513:52 p.m. This deposition is being held at 1001 Pennsylvania
[s]Avenue,  N.W., Suite 490, Washington, D. C.

The name of the witvess is Mr. Brent Chinery. This
ii ideposition of Mr. Chinerybis being taken In Re Grand Jury
19 I lnvestiaation conducted y the ffice of the Independent

Ill Q And if any questions that any of us ask you today
rzlcall for any such information, please advise us of that.
r?lOkav?  Yes?
Lo. ,

[41 A Yes.
Q In addition to that, we understand that there is

Izlcertain privileged information to which you will not be
[~ltesti In

.?. gk.
today, and we will attempt in our questions to

[~]avo~ as Ing you for riviie ed information. But if an
cg]the questions do seeR.P

of
pnv eged mforrnation. please 1ct us

[ 10 1 know and assert the pnvilege or step out of the room and
(1: Iconsult  with your attorneys. bkay?
[I21 A Okay.
I131 Q Are you currently employed?
[I41 A Yes, lam.
1151 Q Where are you em loyed?
1161 A The United States $ecret Service Uniformed
i 17 j Division.
[I81 Cl How Ion have you held that job?
[I91 A For eigh years.?
1201 Q
i21i

What IS your age?
A I’m 35. _
Q What have been your duties

ii:!Secret Service over the last eight years? Wi!
[24]jobs, where have you worked?

;y$&i $h the

[251 A I’ve been assigned to the West Wing.

[ ; ‘J  j Couns&
At this time, the attorneys will identify

I ii 1 themselves lease.
,131 & WIRTH: Marv Anne Wirth, Associate Independent
ii; i Counsel.

TRAVERS: Michael Travers, Associateil5j MR. ‘_.  _
[ 16 1 Independent Counsel.
I171 VIDEOGRAPHER: At this time, the court reporter
L I B 1 will identify herself and swear in the witness, please.

COURT REPORTER:
I:$VHEREUPON

My name IS Elizabeth East!

BREkT J. CHINERY
t:: ihaving been called for examination by the Office of the
[23] Independent Counsel. and having been first duly sworn, was
;;;;examtned and testified as follows:

Ill
121
I31[ 4 1 please?
I51
I61
[‘I
181

Q Could you tell us your full name and spell it. I i3i 0 For the entire eight years?
[41

A It’s Brent James Chine
r

.
Q Soell your last name, p ease. izlfor the

t Foay ea,rs.
&Je II confine ourselves to that then. So,

r-rlatthe&hiteHouse?’
ast six year; you’ve been assigned to the West Wing

A It% C - H - I - N - E - R - Y .
Q And your first name is B-R-E-N-T?

(91 A Uh-huh.
0 I am first going to advise you of some of your

[iiirights. You are being de
I 12 1 appearance. 0s you

osed today in lieu of a grand jury
unserstand that?

man.
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Iii A Yes, that’s correct.

I _ 1 Justlce?
Q And the latter two are from the Department of

[4! A Uh-huh.
,ij Q If you wish to meet with them or confer with them
i,,lat any time during the questions today, you can ask to have a
i 7 : break and do so
li! A Okay
/iI Q You, of course, have the right not to answer any

[ ;‘#
-8

uestions the truthful answer to which would mcnminate  you
i 1 I 1
ilJ!

o you unFrst$d, that?

::;I Q And you do have an obligation to tell the truth
I IJ rY?u may be prosecuted for perjury if you Ile. If ou are
c 1s 1 mlsleadlng, ,or,lf
116 1 remember I. In act, you d? know or,do rememberY

ou answer “I  don’t know” or ?don’t
Do you

11-j understan; thoye;;ghts as I ve explalned them to you?
[I81
(191 Q In addition, we have agreed with the Department of
120  1 Justice that we will not pose any questions to you that seek
(21 ]information  regarding pfot$ztivete$miques-or procedures of
rzzlthe Secret Service,. including security technologies,
rz3larmaments,  or devices within or around the White House
[24 Icomplex.  lo ypeznderstand that?
[251

Page 7
Of the White House?AQ Yes.

(131 A Yes.
Q This proceeding will be made available to the grand

i::ljury and it is being conducted under the Federal Rules of
[ 161  Cn&nal Procedure. You have the ri ht to have your
r171attome
I 18 I three at;

s present outside the room. %d in fact you have
omevs oresent  outside the room: is that*nght?

A _ that is correct.

i8j A Yes.
[91 Q

A
In the last three years, what posts have you held?

I101
Q

I’ve worked every post in the West Wing.
Have you had any particular assignment over the

i::{past few yrrs?
,171 Yest--1

1141
1151
I161
1171
I181
1191
1201
1?11

@fore that, were you -
L.--l

[221
I231
I241
[251

0 ,Ei$zuse  m e ?
A
Q March of ‘97?
A Uh-huh.Q 1 the other one?

&-Starr Page 2 t0 Page 7

-
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Q So. since 
u 

of ‘97 _-:!I the present. you’ve 
been steatly a;;sgned t 

Q 
A 

Prior to that. were you ;axrally unassigned’ 
Yes. for two 

Q 
ears prior :: that, I was unasslgned. 

That means Y hat you cc_ d have been asslgned to any 
oost 10 the West Wina on a rotatma bass? 

a “nc - 

ti G&t shifts do ou wov x have you worked xn the 
past threeir four years at the hh!te Kcse? 

I work two tricks Frorr 5 30 I” the morning until 
.I 2.30 in the afternoon. and then from 4 23 m the afternoon 
.? until 10 30 at n, ht. 

Q 8o you alternate weeks ;n those shifts? 
1: 

Page 9 

:5: Q D~~+xI remember when you first met her? 
:<I A Not the exact date, no. 
.-. Q Do you remember gene:ally when you met her? 
i:.Approxima)?ly how long ago7 j. Probably around three years a o. 
. Q 

-:.-her? 
Was she an employee a! the White House when you met 

A Yes. 
..:. --. Q Do you remember what her role was at the White 
::i:House when you met her? 

A All I know. what kind of pass she had. She had an .-_ 
::;:mtern pass. 
:.-> Q Sp, when ou first met her, it’s fair to assume 
i:?lthat she w$.s a~$srrt at hat time, based on her pass? r 
. i. ..-, 

Q Did that come to change, the type of pas+ that she 
Iz?iwore? Did there come a time when it changed from an Intern 
rzz~pass to something else? I fi3! A 

Q 
Yes, once she left the White House. 
Do you know if she was ever a permanent employee 4 

If:&he White House? 

Page IO 

::I 
‘71 

“0 No. No “0” don’t know? .-, 
I3! ii 
:41 Q 

i&i: (don’t It&&.- 
Had you ever heard that she was emplcqed as a 

:ji permanent employee at the Oftice of Legislative Affairs. 
:i; 
:?I 

A 
Q 

No, I never heard that. 
When she wore the internpass, what was your 

~s:undentanding of where she worked physically. if you know? 
i31 A 

Q 
In the East Vving. 
Now is there anything mat you can tell us about 

Il?iwhen you first remeinber speakmg to her. or seeing her, 
1 fijwhichever came first? 
‘13, A When I first saw her. 
i::i 
::5, 
::6, 
::?I 1 
..1] 
,-- 

::31 
!?:I I ._. .-_I 
:??‘I 
:.31oIL 

I 

!:I: m 
::5j Q So. when you first remember seeing Monica Lewmskyj 

Page 11 

A Rlaht : 
i; anything? 

Q W%at do you remember about that encounter, If 

i5 She asked me where the President’s locatmn was ~~ ,That was !Sunday mornmg I remember. 
I-) 
ii: 

C Do 
A Jus Y 

ou remember generally what she said? 

I 1 was at chwzh 
If I knew where he was at. I replIed that he 

I wasn’t sure what time he was due back. 
II Q 
1, A 

Did she ask you anythlng else? 
No. That was the conversation 

.II Q 1 2.“0,,7 Did you see where she came from when she approach 

. . . ,._ 
11’ A Uh-huh 

.li! Q Where did she come from? 
16‘ A 

! 1: j the residence 
She came from the west colonnade, which comes from 

L!3! Q Was she wearmg a pass that day? 
,191 A Yes. 
I231 Q Do you remember what kind of pass it was? 
:211 A 

Q 
She had her intern passon. 

,221 
A 

Can you tell us generally when this was? 
The best I recall It was m the winter sometime. 

j::iThat was like January or Februhry. 
IL51 Q January or February of what year, if you know? 

Page 12 

I can’t recall right offhand. 
Was it more than a year ago? 
Yeah. At least a cou 
Is that the first time t g 

le years ago. 
at you became aware of 

Yes. 
Did you know her name that day? 
I saw it on her pass. yes. 
;4nfh;wu knew !t was i&mea Lewinsky? 

Did you have any further conversations with her at 

,131 n Later time I did, yes. 
[I11 Q 

A 
Do you remember when that was? 
When she was not a Whrte House staff member, when 

[:zishe didn’t have a pass. She had to be deared in for an 
rl7lappointment. 
[I81 
I191 
I201 .^. .r1-.,7 
,LI,“.aY I 

1221 A When she would come in? There were several times. 
I231 Q 
I241 A 

Okay. Do any of them stand out? 
One in particular does, yes. 

1251 (1 Okay. Can you tell us about that one? 

Page 13 

[51 Q Do you remember approximately what time of the 
[ 6 I morning it was? 
[ll A That she came in or? 

A Betty Currie. 
Q 
A 

And approximately wha&wdid that occur? 
Around 9 o’clock in the morning. 

(1 On a Saturdav momina? 
I101 A Yes. l . - 
,191 Q What did Be 

%;I- 1 
ou? 

,201 A She said that 
Cume say to 
ontca was ou at the Northwest Gate 

tz~ia?d that she wanted to hold Monica out there for about 40 
tn~mmutes because the President already had another guest m 
[nIthe Oval at the time. 

Q 
i::jtelephone? 

Did Betty tell you this in person or on the 

Page 8 to Pige 13 OIC-Starr 
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XHIX(II3, 

II A 
I 

,:r 2 

2 

_) 2 
‘_’ 
0, A” 

,. 2 
I. 

Q 
:3:aro”“d -- 

: : I , A 
-5, timeframe 

::ij a 

On the telephone 
Do you know where she was calling from? 
From her office 
OutsIde the Oval Ofice? 
Right. because she has a direct llne to my post 
And you said she told you that Momca was where? 
At the Northwest Gate 
And tha? she should be held there? 
Right 
For approximately how long’ 
About a half-hour 
You saxd a moment ago 40 minutes Is it somewhere 

Thxty mnutes to 40 mrnutes. somewhere I” that 

And she said that the reason for that was what? 
,_That the President already had a guest in the Oval :iii A 

I I 9 1 Office at that trme. 
Did she tell you who that was? 

I11 
L21 

I:ithat day? 
f51 A 
L61 Q 
[7jtelephone? 
181 A 
!91 

1101 2 

Who was that? 
It was Eleanor Mondale. 
Did you know that Eleanor Mondale was there that 

Yes. 

Page 15 

How did you know that? 
Because she came throu h m post earlier. 
Was she a guest of the +oy rest ent. Eleanor Mondale. 

Yes. 
Did Betty Curie say anything else to you on the 

NO. 
What did 
t told her r 

ou say to her, if anything? 
would notify the Northwest Gate and 

r~~llet them know. 

I::; 
Q On any prior occasions did Betty Curie ever ask 

ou to hold Monica at an entrance or at a passageway to wart 

.--, 
1171 A No. 
[Ial Q 
I191 A 

,‘;!iI;hys the only time that ever happened? 

;:!jC”rrie? 
Q Did you make a call after you hung up with Betty 

1221 A Yes. I did. 
I231 Q Who did you call? 
I241 A I called Ser eant Keith Williams. 
(251 Q Where was 3, e located when you called him? 

Page 16 

He was at the Northwest Gate. 

1611”. 
(71 
181 

2 ;;y you tell him why? 

Q Did you tell him that Betty had told you it was 
izjbecause tF Pr$.sz,ent had Eleanor Mondale as a guest? 
111 
121 Q You did tell Mr. Williams that? 
131 A Yes. 
141 Q Se cant Williams? 
151 A Uh?“h. 

Q Okay. Do you know whether Monica Lewinsky was 
:;lstill at the Northwest Gate at the time that you made that 

A I know she did not come in at that time. 
Cl Okay. Did you ever hear whether anythlng was done 

OIC-Starr 

: pursuant to your request. from anybody e se’) Whether she was 
told alythlng, Monica’ 

A Ye5 
Q What was she told? 
A She was told that she was going to have :o wait c: 

m,n~:es before she could be cleared in 
Q Do ou know whether MC-.ca was told :hat Elearr, 

Y Moraaie was wth he President, based - 

“0 Yes --on anvthlna vou’ve hea- 
A Yes, she war 

.I Q 

.I A 
What have you heard? 
That one of the officers tc 3 Momca that s-e wou~c 

.: have to wait her turn, that the President a ready had a 

.i fern& guest in the Oval. 
Q DO you know 

:’ name of the female uest of 
A ldon recall t ? 
Q Who have yo 

-!I Momma that she Y 
.I:. Prestdent pd “,z 

whether that officer told Monrca the 
the Presidert? 
hat part 
u heard this from, that an officer told 

rould have to wart her turn because the 
smate guest? 
e officers that worked the Northwest Gate. --, 

-6 bo you know who that was who told ou7 
I(’ A &lliamn 

..j. Q 
There was Brlan Hall and Sergeant 
Did they both tell you this, Sergeant Williams and 

Page 18 

-:‘Bnan Hall? 
.^. A Yeah. 

Q When drd they tell you thai - well, tirst of all, 
1; j let me back up for a second Who told Monica that she had to 
i:wait her turn. that the President had Eleanor Mondale in his 

-r:office? Which of the two. if you know? 
.-: A It was Brian Williams -or Brian Hall. 

Q Do 
j-because you hear dy 

ou know that because Brran Hall told you, or 
from someone else? 

.:;, A I heard it from someone else. 
Q 
A 

Who did you hear it from? 

Q 
Gary Newitsky [phonet&ly]. 

I; 
Is that Niedzweckr? 

A Yeah. He was asswed at the Northwest Gate that 
i:siday, too. 
.1El Q Officer Hall told Monica tha: 
::-lshe would have to wait 
.:31 A I do not know that. 

Q When did Officer Niedzwiecki tell you that Brian 
.i?iHall told Monica to wait hertum? Was rt that day? 
.T. .-Al A I believe so. yes. 

Q Was ttin 
/z:iNiedmiecki told you P 

rson 
tha ? 

or on the telephone that Officer 

:Zll A Telephone. 
(251 Q So. going back to where we were. You received a 

Page 19 

ii;call from Betty Currie and ou conve 
;z;Wrlliams who was at the Ny d orthwest 

ed a message to Sergeant 
ate. 

A 
What happened next? 

Betty came out. It was probably about an hour 
iiilater after the initial call. And she was upset. 
151 Q She came out to see you? 
:61 A Yes. She was upset. And she said that Monica 
-~!called in to her and told -was upset that, you know, the 
ij]President already had a female guest in the Oval at that 
:31tllTE. 

!.>I Q Okay. Did she say an h!ng else that Monica had 
r ::: Isaid to her? Did Betty say anything e se that Monica had 

;:zjsaid to her? 
A 

_il?te,, us abo:t? 
Not that I recall, no. 

“d! Did Betty say anything else to you that you can 

i:5j A No. not - 
,‘i’ 
1;s; 

Q Not at that time? 
A It falls under the priiile e yes. 

::9, Q So. there is some adds lonat Information that - 8, 
:2:j A Yes. 

I Q - Betty gave you that you are not going to be 
j::testifying about today because - 

3: 
ifr! Aa Right. - of the privilege? 
I5! A Uh-huh. 

Page 14 to Page 19 
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Inversatlon that 
n tell us about? 
sol_ved. and I told her I 

:i Is there anythm 
;: ;Betty had $th go” at that time 

else about the cc 

*- ,.‘-nted the 
/ISOT at the Northwest Gate 

:‘I Ula you say anything else to her, to Betty? 
0! A” 
-/ Q !&at did you do? 

‘i, A Then I contacted Sergeant Williams. and I told him, 
I ,vou need to come in to mv post to see me. that we had a 

::,problem. n 
_ 

1 r&i “n81 tell him anythlng specific about the 
:: problem? - -‘” ‘-” 

‘:d:problem. 
A Yeah I gave him a brief descnption of the 

-51 Q ___ ._I# Okay. Is there anythlng that you told him that you .._ _L_. .-, 

iI:iof the info$ati&k?&t’ 

t Williams, that 
me knew about the 
me, and that 
know who the 

7. 
to Officer Williams any 

you are faking the brwilege on? 

‘II 
;.I 

“0 ;,‘;,gf;nt Williams told me. 

ii, A Uh-huh 
,ti 
iii 

2 A”,“,a~he’nh,e~l~~~~~~~“ed. I Ilams and Captain Purdue z-le 
i;iIn to my post We had a discussion. I told Captan Purdle 
i I that Betty was very upset. that he needs to go back and 
r:address the problem with her 

.?’ ,* 
$! $-any of that conversation pwleged? 

/YS 

‘il. “a &y What happened next? 
.I?! A 
: I I ‘back to Bett ‘s 

Sergeant Willlams and Captam Purdie both proceed 

Y, [:a iprobably inQt 
office and they spoke to her. They were 

era about 15 or 20 minutes. 
‘151 
‘16, 
il7l 
1181 
I191 
I201 A Yes. And Captain Purdie said that Betty was ve-, 
~zl~upset and that he was going to look into the problem 
[zz)~mmed~tely to find out, you know. how the situation 
~z,loccurred. 
IZPI Q Any of that conversation privileged? 
(251 A Yes. 
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Yes. 
Okay. I’m sorry. Did you do that on the telephone 

I did that on the telephone. 
And then did Sergeant Williams come to see you 

Yes, he did. 
Did he come directly to see you. if - 
Yes. 
- you know? 
Yes 

Uh-huh. 
And you spoke further? 
Yes. 
Is there anything about that conversation that you 

out? 

iI51 ^o ii76ican tell us ab 
A I just told Sergeant Williams that Betty was very 

tiiiupset and that he needed to go back there and address the 
rzotproblem with her. 

Q Okay. Anythin 
i::ibetween yp a?xwgeant w-i+ 

privile ed about that conversation 
t hams a that ttme at your post? 4 

1231 
L241 Q Okay. What happened next? 
I251 A Sergeant Williams proceeded back to see Betty in 

Page 22 

I 1 I her office. 
121 Q Did you go with him? 
I31 A No. I stayed at my post. 
III Q You stayed at your post. 
I51 A Uh-huh. 

Q 
i,6iCurrie alone? 

Okay. And did Sergeant Williams go to see Betty 
,a-- ~~~ 

A Yes. 
1:; Q What further contact did you have with regard to 
101 thn mctdent next? 

A Sergeant Williams came back out probabl 
::iminutes later after speaking to Betty and he was upset. x 

,adboUt 10 

~,]?e said he was goin back out to the Northwest Gate to look 
II ltnto the problem, to md out exactly what happened. P 
151 
161 onvileae o?? Did he ’ 

ay anything to you that you are taking the 

ill;’ - A Yes. 
Q Is there anythin else about that conversation 

i::ibetween yc$ an$oSergeant wil lams that you can tell us about? e 
,201 
1211 Q 

A 
Okay. What happened next? 
Sergeant Wflliams went bade to the Northwest Gate. 

I::iHe contacted his supervisor Ca 
rzr]Purdie res ended out to the’No Ip 

tain Jeff Purdie. Captain 

6 
hwest Gate at that time. 

(25, How do you know these things? 

Page 20 to Page 25 

Page 24 

111 Q Okay And did you have any further communwzaxn 
[zlwith Betty Currie that, day? 
I31 A 
III Q 

Later in the dy I did, 6s. 
Is that the ne 

[ 5 Iwere concerned? 
thing t at happened as far as yo_ 

161 A Yes 
[)I Q What happened? 
I81 A 
rs~privllege. 

I can’t discuss that. It falls under the 

[IO, Q Did she come out to see you at the post? 
1111 A Yes, tn erson. 
,121 Q Okay. s there anything about that conversation P 
~IX,VO” can tell us about? 
i14ja A 
Cl51 Q 

No. not at this point. 
All right. Do you have any further information 

rislabout that whole lncldent besides what you’ve told us, or 
rl7lbesides what you’ve taken the privileoe on? 

A 

$1, 

AQ 

AQ 

No. 
1 

Did you have any further contact with any of thess 
Williams, Purdie? 

After the incident you are talkin about? 
After the episodes that you’ve a 9 
We’ve discussed (t, yes. 

ready described. 

When have you dlswssed it’? 
Probably like the next day after this incident 

Page 25 

II I happened. 

;:jabo”t? 
Q Anything about those discussions that you can hk 

[41 A No. 
(51 Q Okay. Have 
[6]exwse rnz slnpze;he day a er the madent? x 

ou dis+uSsed it since after that day 

171 ,.a 

I81 ‘6 ‘%‘%n was that? 
I91 A 

Q 
Probably about a month a o. 

iEjconversation? 
Was there anything in pa ocular that prompted tkz r? 

1121 A 
Q 

Just the investigation that’s ongoing. 

I::ithat time about a month a o? 
Is there anything about-who did you speak to t: 

1151 
,161 

A Sergert &lliams. 
Q ,‘a; ke to Sergeant Williams? 

ii7j A 
0 

i:E+ican tell us? 
1201 A 
tz11 
(221 A” 
1231 
I241 
(251 : 

Is there anything about that conversation that yoc 

No. 
You are taking the - 
I’m taking - 
- privilege on that? 
Yes. 
And you’ve been advised by your lawyers on tha: 

OlC-Stan 
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xhlnx,s,s, 

Page 26 

particular ~nverr~tton7 

Q Okay Other than that conversation with Sergeant 
1 Wilkams about a month ago. any other conversations wth 
,.anyone involved I” this Incident. about the Incident? 

,I’ A Bnan Hall. 
-. Q And when have you discussed it with Hall? 

A Probably III the same tlmeframe 
. Q 

A 
$k;;t a month ago? 

,I. Q 
::::can tell us? 

Is there anythlng about that conversation that you 

{>i‘ A No 
I:: 
115’ 

AQ $&you taking the privilege on - 

!!5i that as well? 
L- A” ih-huh. 
!:?i Q Have you consulted wth your lawyers on that 
[ : 3 ! parbcuiar Rnv”;;yr;l? - 
:23i 
:::1 wth Brian Hall. the one a month ago? 
[Z?l 
L23I 

; $ea”,“? 

LZlI A Yes. 
[951 Q Okay. Conversations with anybody else, other than 
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[I 1 Hall and Williams, since the day after the incident? 
A I mean live had people in eneral ask me about the 

i:irumors and I don’t distuss it. But not on t e lob. 
141 Q 
1 sI her after thAe da 

Okay. What about Bett 

hler it? 

s” ‘. 
of the mctdent about t 

Cume? H;ve you spoken to 
at mcldent. 

t51 
:?I Q Yes. 
!8I A No 
i91 Q Never agaln? 

!I31 A No. 
[::I BY MR. TRAVERS: 

Q Just for the record, we need to know what privilege 
/‘siyou are assertin 
;;clare a number of 9 

as to t.he conversations, and I know there 
hem wth which you are asserting the 

: :ijprivilege. 
:I61 A Yes. 

Q 
!::iYou described at (east one conversation wth 

So if we could step back through them b,riefly 

; i 9 t Are you asserting the 
etty Come. 

[za~that, or executive priviege, or both? P 
rotective function privilege as to 

[iii A Probabl 
,771 ,--a Q 

the protection privilege. 
The ore ectwe functton vrivilege? r 

,231 A Yes.' 
Cl Oka 

i:: iconversations with $ 
Would the answer be the same as to your 

ergeant Williams and Captain Purdie? 

III A Yes. 
tz1 

Q f-4 . . ..a* nYi--r l.l?.IIc) I 

131 A i 
;~~,““” “,,I_, I IaII: 

Illmade to 
4re there statements that any of those individuals 

Y 
%,in’whichthey described sometfiing that the 

ts]Presiden yd? 
,,l “ar 

i I% vou tell us what the President said to those 1 
relayed to you? 1 to woke the pnvtlege on that. I 
s that executive privile e or protective 2 m privile e again just for the record. 

A %otective. 
Q Oka 
MR. TP.AbERS: Could we take a brief recess and go 

record? 
(Whereupon, the deposition was recessed from I 
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Q And I asked whether you could tell me the substance 
:i’of any of those sta!ements as they were relayed to 

Y 
ou, and i ,you assertid th;eyotectwe function pwlege at tha bme 

,4, 
.5: Q Is :pat correct? 
!?j A Ye5 

-, Q Let me ask the questlon agaln I understand that 
;, there may be a dif%rent privilege 

Are you able to tell us the substance of any of 
1’ those statements7 

‘111 

‘:-’ t pkay 
,i)’ A On advice of my attorneys, I am going to Invoke the 
ifq; Presldentlal communtcabon pwle e. 

Q Okay Is that as to 
iii/Williams. and Captaln Purdle? 

B etty Cume. Sergeant 

:I‘! A Yes 
I181 Q In all three cases? 
(191 A Uh-huh. 

Q Does that also apply to your conversation with 
i~?iOff&cer Hall that ou mentioned wasabout amonth ago? 
1221 A &s 
[:31 __ (1 Oka 
I341 BY MS. &IRTH: 
1251 Q Now. you said earlier that you saw Monica Lewinsky 
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t : I at the White House after she left her emplo ment at the White 
:z]House. and this one particular Instance tha ty you’ve been 
izltalking about whtch ha pened in December of ‘97 you told us 
: 4 1 IS one that stood out. P s that correct? 
(51 A Correct. 

Q But there were other occasions when you saw Manic 
itilewinsky at the Whde House affer she left her employment 
: 8, there? 
191 A That is correct. 

i:n, Q Before I ask you about those, to your knowledge, 
j I 1 Iwhen did Montca Lewnsky leave her employment at the White 
112 iHouse? 
i1?1 A I’m not sure of the exact - I remember It was 
j14jJanllary. 
115, Q Of what year? 
i16j A ‘96. - 

Q 
i:iishe left, or under what circumstances she left. 

All right. Did you ever hear an$thing about why 

L191 A Just rumors, general rumors. 
[201 Q 
I211 A 

What did you hear7 
That she spent too much time in the West Wing. 

iz2 I Q Dii gou hear anything about whether she was asked 
[zxlto leave and, if so, y whom? 

I heard she was asked to leave, yes. 
Do you know by whom? 

[II A 
12 1 name now. 
t31 9 
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Leon Panetta and -the lady, I can’t remember her 

[91 Q Evelyn? 
I101 A - Evelyn Lieberman spoke to her. 
[Ill Q To Monica? 
I121 A Monica. uh-huh. 

Q 
[::ithese rumors or anyone who told you these rumors. 

Do you remember anyone that you spoke to about 

11=,1 A ’ Ofticer Gaw Bvms. 
L--1 

llhl Q Anvone els’e? ’ 
1.-, 

1171 A No: not offhand. 
Q What do 

I:iiMonica Lewinsky came z 
ou remember about any of the times that 
ack to the White House after she left, 

tzolsetting aside this December ‘97 incident that you’ve already 
tz~jtold us about? 

A She seemed to atways visit on the weekends. 
~::jUsually Saturda morning or Sunday momin she would come in. 
I241 Q lyhis was when you were wori?ing? 
I251 A Right. 
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When say Saturday rccm~ngs. generally what ti”e 

Anywhere from eight I” the mor”,“g to 10 I” the 
‘6 morning 

Q Was there a particular pa!%- to these visits. in 
, c ‘terms of y;u KC;? who she would be csT,ng to see or -- 
.L ,._: .^. ‘6 What would the pattern ce7 

I::‘ 
11: far as an a 

: 

Well. Betty Cume would atiuays clear her in, as 
polntment. 

113’ Do you have computer records that you have ac 
,14.to that reflrt ‘~k’gs for the day at the Whte House? 
[:s; 
1161 Q And would she be in those records? 
L1’1 A Yes. It would come up on m computer 
[Is! Cl On !he computer, would It re i ect who Monica 
119 : Lewmsky ys coenyg to see? 
IZOi 
121! Q And what would the computer sa ? 
LZZI A x er I”. 
1231 Q 

It would say Betty Currle cleared 

A 
Did it ever vary from that. that you know of? 

124: No. not that I know of. 
[251 Q Did Betty ever call you in advance and tell you 

:cess 

Page 33 
[ 1 ;that Monica Lewinsky was expected? 
[?I A 

Q 
On occasion, yes. 
Do you remember anything about those conversations 

jiibeyond WY I just asked you? 

F:jknow who It is. she II orobablv be here I” about 10 mmutes. 
Bet9 would tell me. I have a guest coming in, you 

j7 jjust hold her out ther& . 
rsi Q 
i9i 

And she would say to you. you know who it is? 
A Uh-huh. 

. . . 
Q Did she do that on more than one occasion, use the 

:i;iwords. “yen” know who It is”7 
[I?! [I 3 : remember. 

Offhand maybe three to four times that I can 

Q Oka When she said the words, “you know who it 
I::iis”. who di; youMuo”nigTtand her to mean? d 
,161 

Q And about how many times did this type of pattern 
i:i!occur where Monica would come in on a Saturday morning, in 
ilsjyour expeznce that you know of? 
1201 

Q 
Maybe 10. 15. 
Was Betty Currie involved in all of those as the 

[~:~person that Monica was coming to see? 
I231 A 

Q 
Yes, that I dealt with yes. 

t::ioften than not? 
Did Betty always call you, or not always, or more 
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111 A 
Q 

More often than not. yes. she would. 

~:~calling you and sa’ying, I have a visitor, you know w o It IS, 
So more often than not. it would beftin py Betty j 

(41or- 
151 A Uh-huh. I’ll be out in a few minutes to pick her 
161UP. 
17, Q 
is jthat call to 

And where would Mo6:cz be when Bettv would make 
ou? 

r:ziGate. 
K She’d just be coming in probably at the Northwest 

r201w 
Cl Do you remember anytrs that she ever said to you, 

i%ithat Monica ever said to you during any o those “9 
t*3lconversations? 
I241 A No. We didn’t have any conversations. 
1251 Q Was she friendly to you? 

Page 32 to Page 37 

::. A 
Q %d she know vou bv name? 

,? A Not that I’m &are 01, no 
Ii Q Did she ever make any effort, Monica, to enter into 
!:,a socml dialogue with you about yourself, your family. your 
- friends -- 

!1:. Q 
I I! to the Wh$e 
i::‘ 
i:i. Q 
I :i you recall? 
,.i. A 

NO. 
-- anythmg lrke that? 
Uhn-uh. 
Did she ever have anythlng with her when she came 

House. Momca? 
No, not that I remember 
Did she ever come with any glfls or packages that 

N” ,--. 
(151 a so; she would wart by you until Betty came? 
c*-: A Yes. 
IIs: Q When Betty came, didlou ever overhear any 
I I 31 conversatrons between her and Betty 
i:o: A Just real brref conversations, let’s go 
IZ1! Q Anything beyond that? 
,221 A No. .~~. 
,231 Q Okay. 

A They’d be walkln down a hall away from me as they 
!::iwere talking. So. I wouldn’t be a le to hear all the % 

Page 36 
~~~conversat~ons. 

Q Can you tell us anything about Mon~ca’s demeanor 
i:iduring anyAof th;Emvisrts? 
rar .-. 

Q Did she seem hap y upset? Any kmd of emotion 
izireflected in the way she ap exe 

ii; 
A 

oh any of those occasions? 

Q 
She seemefkind:f gloom. 
Kind of what? 

15: A 
!iOi 

Kind of oloom. She didn’t - 
Q Sad? - 

[I:! A Yeah, uh-huh. 
Q Okay. I want to 

il$iDecember of ‘97 visit for a 
o back for a moment to the 

m!nu e. because there’s a 9 
(14 ~question I forgot to ask you. 
1151 
r,riHouSe - 

Do you know whether Monica ever came into the White 
,__i ..--- 
t17: 
LlSl Aa Yes7 she did - that day? 
I191 A Yes. 
t201 Q She did? 
1211 A Uh-huh. 

Q 
A 

How bo you know that? 
Because it came up on my computer. 

AQ $‘;,ou did not see her yourself? 

Page 37 
Q Do you know in the se 

B 
uence of events at what point 

I:lMonica did arrive at the white House t at day? 
A Probably from the initial call that I got from 

t:iBetty. A was probably about an hour later. 
Q Okay. Where was it in the sequence of either calls 

izito you from Betty pr visits by Williams to you or to Betty? 
t7~Do you have an 

A 
Idea where in that sequence of events - 

ltywas probably afler Sergeant Williams and Captain 
ji;Purdie came in to see Betty. 

[IO1 Q That Monica made it into the white House? 
1111 A Right, uh-huh. 
Cl21 Q 
t131 A 

And ou know that because of your computer records? 

Q 
Ri ht? It came out on the printout. 
Oi So returning to the general category of, I 

i::jthink you said, wa% 12 (0 15 visits? 
I161 A Yes. 
[I71 Q 
1181 A 

That you know about - 

Q 
Ten to 15. somewhere in there. 

1191 Ten to 15. Generally on Saturdays? 
[I01 A Saturdays or Sunday mornings es. 
,211 Q Saturda or Sunday mornings. 

7y 
*K 

~22 I Lewinsky seemed sad. 
nd you said Monica 

A. She didn’t s 
t::iwas only a few minutes. 

end a whole lot of time with me and it 
T I: 

rzslher. 
en Betty would come out and get 

OlCStarr 
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Page 38 Page 41 

:; oet Monica? 
Did Betty ever speak to you when she came out to Q ,:I (1 

A 
What did he tell you? / 1 That after thetr vlslts he would, he found a tissue 

!: I” the garbage can that had llpstick on It and he was tired 
i 1 of czea-ing up :he!r mess after their visit 
,:i Q Okay Did that happen after one of these 
:ilSa’:zay!~nda morning vlslts or on - 
I.1 NY o I believe -- 
q, another occasion? 

i?j : - - thars happened when she was still an intern and 
:?,she hsrked over an the East Wing. 
11; Q 
12: A 

Q 

r;;$turn to that in a moment. 

1,: But. other than tha! conversation or conversations 
I?! VA:; .eIvsA whoy;sfs Bayanl N&IS, IS that correct? 
15, 

:j.- A 
i’ Q “,o,w d, Be 

A “y 
seem about -- 

She seemed Ike she was I” a rush She was just 
‘?!Iike. come on. let’s oo let’s go. And that was It 
-, Q Are j;ou frl 

A We‘re goo 
endly with Be 

,?, ? 
Cume7 

d - we’re frien 5. yes 
r. Q Wquld SIX ? normally engage you in conversation if 
I ,she cameiut t;opIc~euu; I guest? 
1;. 
i:;there and - I n 

Se she’s picked up her husbanJl before ou: 
;yz;f she s busy back there, she doesn t 

I? 1 have time to ta 
11. 0 
iijwhere would the go, in what c 

Now, after Betry,;u;$Fme and pick up Monica 

‘161 ._ A They would hea Id back towards the Oval, Betty’s 
Ili:omce 
118! Q Did you ever see Monica again on any of those 
r~g]owasions when she came in on any of these morn,” s on 

4 [za:Saturday or Sunday afler Betty came to pick her up. 
I211 A 

Q 
No. &he wouldn’t leave from my post. 
Do you know on those occasions, the IO to 15 times 1:: jthat you are testifymg about here generally, when Monica 

[zr]Lew~nsky would come I” on a Saturday or a Sunday, do you know 
[zsjanythng about the whereabouts of the President on those 

I I ,davs? 

Page 39 

,_ ,._,.. 
12, A Yes. 
[31 Q What do you know? 
ldl A I would know where his location is 

Q And what was his location? 

Cl Officer, have you had an opportunity to consult 
I:i iwith your lawyers? 
[I31 A Yes, I have. 

Q The question pending was. do you have any knowledge 
i::iof the President’s whereabouts on these occasions on Saturda 
[island Sunday mornings when Monica Lewinsky would come tot l e 
[~-i]White House? 
FIBI A Yes. 
[I91 Q 

A 
I:yiResidence 

And what dor k?ow? 
He was - ha the tsne he would be located in the 

1221 6 
the other half he’d be located in the Oval Office. 

1231 A 
Q 

i::jdo you have any knowledge of any movements that he made from 
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I 11 the Residence? 
I’, A Yes .-, 
[31 Q 

A 
What do you know? 
There’d be a short time span after she would come 

I:!in as an appointment that he would move from the Residence 
( 5 lover to the Oval. 

I201 A Yes. 
[211 Q Who have you heard from? 
[ZZI A Nelvis. 
1231 Q What have you heard? 
[211 A We had discussions. He would discuss with me a 
[zslcouple times Monica visited the President in the Oval. 

‘2, Q Is there anything that 
~3~appearan~. what she wore on any o Y 

ou recall abqut Mom&s 
these occasions? 

/41 
‘5, 

She always had a black dress on. 
Q Do you remember anything about the black dress? 

Page 42 

III A It was tow-cut. 
I21 Q Okay. How often did she wear that dress? 
131 A I think every time she came I” she had that dress 
[dlon 
[51 [6:v,s,,s ,,,y? And over what period of time did these 10 to 15 

(7, A When she left the White House and came back for an 
rsjapc? ztment you are talking about? 
I91 Q 

,io]Wh.:5 HOUF. 
Exactly. She’s not an employee any more at the 

!I11 Uh-huh. 

L181 A ‘97. 
,191 Q ‘97, excuse me. 
1201 
[211 
[=I that point until that December 6th. that’s 
rzxiwhe- ’ noticed these visits. 

0 Okay. So, the visits that you’re test’ 
[::~occt.xd somewhere between your being assigned 

I” about 
?‘” o 

Page 43 

[I-% March of ‘97 through the end of the year of ‘97? 
[ZI A Right. 

[:iabout 
Q Are you able to tell us anything more specific 

any of the da es or months of any of these visits? 
(51 A No. I mean. I just don’t remember offhand the 
[6]exrl: zates of all the visits. 

I171 Q 
They were ~~we!l spread out. 
This dress hat omca wore, the black dress that 

r~a~you ‘:Jd us about, do you know whether it was a sleeveless 
rlsldrei: if you know? 
[ZOI A I don’t remember. 

Q 
:::;thc.r. .,sit;? 

Do you know if she ever wore a coat during any of 

[231 
Lz4,pos:I 

If she did, she took it off once she got to my 

I251 Q Okay. Was there any particular occasion during any 

OIC-Starr Page 38 to Page 43 
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!l~of these visits where Betty Cume asked you to hold Momca 
!I:& your post7 
13, A Just the one December 6th. That’s the one that 
~4 jsticks out 
‘5) Q Was there ever an occasion where Betty Curne told 
~s!you that she had to move the President to the study’ 
(71 A Y-9 

:I A Nelws 
Q Do you know anytnj-3 about any relatlonship berh?en 

;lMontca Lewnskv and Bavam Ne!vs’ 
‘41 AYes ‘ 
,i: Q Wnat do you know7 
16‘ 
.;,back to wzk!ngd. she called back on the phone 

I know that the were good friends When I was 

3, in the pantry and talked to Nelus 
‘1 Q HOW do you know tha! she did that? 

,:I! A 
:::;talklng to her 

Because Nelws toid r?e she was talking. he was 

1 Q How did that come about? 
::3, A It was right after the :ime that Momca was moved 
[II Ifrom the While House to the Pentagon And then Nelws said 
(151 he just got off the phone speaking to Monica. that they were 
[:slgoln to have dinner that mght because she wanted his 
!l:jshouderto cry on. 9 
(151 Q And, in fact. had you seen Bayani Nelvis on the 
risltelephone in the pant 

r 
? 

1201 A Yes. es. 
[Zll Q There 1s a telephone inthe pantry? 
,221 A Rloht 
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:sj i i&that the December vlslt or another time? 
1 ‘3 I That was another time. 

:101 Q Tell us about that 
A She sad that I’ll be out to Ick up Monica in a 

iiiifew mwtes I need to move’the Preslden back to the study. P 
113, 0’ 
i 14 ryou call Bett 

And when Momca would arrive at your post, would 

!~i]generally y 
here? Or would Betty come 

ill51 

Q 
y would generally come out and pick her up. 

So when Betty told you on this one occasion to 
i:iihold Momca for a iew minutes that she had to move the 
rls]President back to the stud 
[zolshe would call ou and tel ? 

v&s that during the call when 
you Monica’s here? 

,*I, A beah She call&d me and said, Monica will be there 
izz j in a few minutes, hold her out there. 

Q When Bett Cume said that she had to move the 
i::iPresident pck to the stu dy y. what did she mean. if ou know? 
[Z51 I don’t -lust said that she was. you r, now. the 
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[lIPresident was goin to move back to his study. That’s as far 
[2jas I can interpret It 0 mean. .? 

Q 
!:ior he’s goi;g tocin?ve bat 

Did she sap I have to move him back to the study, 
to the study. refernng - 

111 
L_l‘ 

I61 t yi; the President? 
171 A - said, I have to move him. 
181 Q ,Was that by any chanceduring the period of time 
[slwhen the pAresIdent had any hyslcal ~nlunes. do you know? 

I101 I don t remem g no. 
Q 

er, 
On that occasion when Betty told 

i::ibecause she had to move the President back to 
(lxlwhat. if an hm 

X’S, 
did you tell Monica when she got there. 

t::ibefore Bett 
lust told Monica It would be about five minutes 

,161 (I 
could come and pick rpu up. 

And nothlna further. 
ii7i A No. That w%s it. 

Q And in fact, how long did Monica have to wait for 
::89iBetty on that occas\on? 
I201 A Maybe 10 minutes. 

Q All ri 
i::iago. You? k”v”, 

8 ht. You mentioned Bayani Netvis a moment 
ayanl Nelw., IS that correct? 

1231 
[2(1 Q Whois he? 
1251 A He is the President’s Navy steward. 
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III Q 
121 A 

How long have ou known him? 
‘b 

131 Q 
A proximately a out fwe years, four or five years. 

III A 
t&w well do you know him? 
I mean. we have conversations about sports and iust 

isjthings in general. 
161 Q 
171 A 

How dd you come to know him? 
From workinq back at the Oval, when I was 

Q Have you ever socialized with Mr. Netvii outside 
rlslthe White ~us$ 
,171 
ii8i 
,191 

d 
A 

l&you know Glen Maes? 
.--, 
1201 Q Whoishe? 
I211 A 

Q 
He is also a Navy steward. 

I221 How well do you know him? 
I231 A 

Q 
We’re friends. We talk about sports. 

i::lthern. are you more fnendly with? 
As between him and Bayani Nelvis. which, if any of 

Q 
I::ithat Bayam Nelvis was talking to Monica on the 

W&e there any other occasions when you learned 

i251 A No. That’s the only one I know o P 
antry phone? 
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ill Q Do you know whether. in fact, Bayani Nelws had 
rzjdinner with Monica after that telephone call? 
131 A I believe they did, yes, because he was telling me 
[4] he was gomg to meet her later that nght for dinner once he 
rilgot off work He wasn’t sure what time he was 
[6]off work because the President was still in the 8 

oing to get 
val. 

!s,after it occtrredyd you ever discuss that dinner wrth Bayani Nelvis !71 

i9i A No 
1101 Q Do you know about any other times when Monica 
[?11Lewlnsky and Ba 
r~:ifor dinner or lunc b 

ani Nelvis met, soaalized together, either 
or dnnks. or any other meebng outside 

[ 13 1 of the Whi? Ho;;e? 
Ildl ,-.> 
1151 .ti other than that telephone conversation that Bayani 
[:61Nelvistold ypu about that he had wrth Mqnica Lewinsky. did 
[li]Bayanl Ne;ls eqw.talk to you about Momca? 
11Bl 
1191 Q 

A 
What did he tell you? 
That she would come in to see the President and 

!:iithat they wouM have visits in the study. 
[=I Q 

A 
On how many occasions did he tell you that? 

I231 I don’t remember. 
124, Q More than once? izsi A Vest? 
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i:icleaning up their mess after them, that he would always find 
ri]a tissue in the garba 

9 
e can with lipstidr on it. He wished 

[6]they would clean up herr own mess. 
[71 Q How many times did he say that to you, about the 
rs~stained tissues? 
;gi A Once. 

Q We’ll talk about that in a moment. But other than 
i:yithat stained tissue incident. dii Bayani N&is ever tell you 
ru~anything m;re i;boout Mon~ca’s coming in to see the President? 
I131 
[I41 Q So, you testified that Ba ani Nelvis told you that 
r::lMonic”w~Id~:hR,*-XI.P~t;~? 

1171 
rl-1 
LA-1 

,Q 

1191 6 

0;: that they would visit in the study. correct? 

b%he tell you that more than once? 
I201 A Justonce. 
1211 Q Justonce? 
izz1 A Uh-huh. 
I231 Q Okay. DO 
~24 I before he told you about t x 

ov remember whether he told you that 
e 

rzslafter. or the same time? 
lipstick-stained tissues or 
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Brent Chinery, 6/11/98 XM*IX(SIS, 

Page 53 

A I believe 11 was before 
Q Was there anything else aboL: :-at conversation 

that you remember? 
A 
Q 

No. .ust t?e bssue part stood c_: 1 
A 

rhyk”tat s a different conversa: 3”. 

0 Correct? 
i l%jht 
Q Is here anything about the co-.?:satlon where 

Bayam Nelvls was tellin you that Momca cx-e :n to see the 
:. President and they wo” d have visits in the s:.zi -- is there B 
:I anvthma else about that conversation that YOL -emember’ , _ .: A NO. 

‘1’ Q How did Ba am seem when he :old you that Monica 
; would come m to see the 

i:i in the stud 
Py. resident and they would have wsits 

.._. 
: ̂  x 

? 

Q 
Like he was disgusted. 
D!d you say anything to Ba apt Nelvis in that 

; : i conversation where he related to you that )Ir orica would visit 
! 2:: the President in the study? 
:2;: A No. 
12’ Q Did Nelvis ever indicate to ou that he was womed 
~23 about Monica, or upset, or wanted to help x 
[ii ,talk to her about any of this, 

A 
anythin 

cr. or wanted to 

I:i: Well, I think he indica ed to me that he was - 9 
like this? 
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[Iwanted to talk to her when the 
:I. Q Okay. x 

had dinner when she called. 
Now.w en she called, you testified that 

!?.Momca was upset about bemg transferred? 
L4. A Right. 
[5. Q According to Nelvis? 
ii. A N&is. yes. 

Q 
il:to have dinner with Monica that he would speak to her abo” 

Did Nelvls indicate to you that when he was Qoing 

: 1- her vtsits to the study to see the President, or - 
!I!. A He didn’t indicate anythin to me. 
III Q Okay. Did Nelvts ever m lcate to you an intention %, 
r :? to soeak to Momca about her visits to the studv? ..~ 
(?3: A No 
!:4: Q D!d Nelvis tell you how he knew that Monica came to 
[ ;i-visit the President in the study? 
Li6’ A 

Q 
Well, he worked that day. 

I::jMonica has told me or other people have toM me. Do you 
But did he tell you. I’ve seen th% myself. or 

!l?:know how he knew’! 
[20; A He said he saw them himself. 
(21: Q Did he tell you how many occasions he saw this or” 
122! A No. 
[231 Q 
[24!Ollce? 

Was it your impression that he saw it more than 

1251 A Ye? 
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Q 

i:!that you had with &yani Neivis where he disassed lipstick- 
Now you mentioned a conversation a few minutes agy 

r3jstained materials 
141 A Uh-huh. 
I51 Q Can you tell us. to the best of your memory, about 
:s:that conversation? 

A The conversation his exact words were he was 
i l 1 tired of cleaning up their mess that he’d always find ti&e 
: 9 j in the garbage can with Ii stid; on it. 

110:. Q Did he t If e 
{Ii!lll? 

you what garbage can he would find this 

I121 A 
(131 Q 

The garbage can in the 

A 
How many doors does t R antry. 

e pantry have? 114) As far as, what, leading out? 
[Ii: Q In or out. 
I161 A One. 

Q Is there only one way in and one way - is there 
I:zionly one door entering the pantry, or IS there a dwr on the 
[lg:other side of the antry leadin out? 

A &II there’s a oar that leads into it’s called 9 
I:flthe family dining roim. There’s a door there. And then 
~zzithere’s another door at the front of the pantry that leads 
[23!back out to the hallway. 
[21! 
[25] 

2 So. the rntry could be used as a passageway? 
Right, ” -huh. 

Q Do,, 3~ know whether Monica has ever used the pant 

1 as a passYwa d Jon’t know that 
Q Oka, Dtd Nelvis md!cate to you that he always 

’ found the Fs”&; 1-2 garbage can in the pantry? 
., I -e didn’t lndlcate that - he -- I 
-‘It that he found it DC several occasions 

Interpreted 

Q Oka, But did he say always m this garbage can. 
or how did that co!-+ tip where he found It. 

time she leaves 
-1 
.: said, I don’t. YO” kr:N. I don’t want to clean It “D any 
.:‘more. 

Q He ~-2s pointing to the garbage can in - 

:7, 
.:31 
.:3j standing near the pantry when - 
-I:; 
.-., - yo- had that conversatia-with h’eivis? 
_., 
23: Q And t?at conversabon, you said, took place after 

.21 jthe conversation tha! you had w!th Nelvis about Momca 
:j~vlsiting the Presider: m the study? 
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:I A Right 
‘21 Q Do o” remember when this conversation took place 
:jlabo”t the lipstick-s !a :ned tissue? 
Eli A I remember it was during the winter months. I’m 
ijlnot sure exactly. Like December, January, somewhere I” 
.slthere. 
1-1 Q Wha!year? 
‘3, A ‘96 !I was right after she got transferred to the 
: 9 j Pentagon. 
.. 2 j Q And do you have an idea when that conversation 

-::itook place about the lipstick-stalne d- tissue in relation to 
‘::!the previous conversation about Monica visiting the President 
.:3!m the stud ? 
.A 1 x I belwve it was all in the same day 
.:5, Q On t!! same day? 
i16, A Yes. 
:171 Q But the other one happened first? 
[IsI A Whimone? 
;19, Q So,.first Bayani Nelvis told you that Monica would 
[zolvisit the President I” the study? 
1211 A Right 
I221 Q And then he told you about lipstick-stained tissue? 
I231 A Uh-hiih. 

(1 Are you saying that those two conversations 
I::; happened on the -day? 

Page 55 

i16i A Right. 
Q 

j:iito have dinner with Monica? 
And his subsequently telling you that he was going 

i19i A Uh-h”h. 
1231 Q All of that happened on one day? 

[?I Italked to you about 
~ 

IZjl A I mean. he seemed like he was disgusted that he had 

OlC-.Starr Page 50 fo Page 55 
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Page 56 Page 59 

! 1: to clean up after their mess. 
!?I Q Okay. And again. so the record is clear, he 
I 3 I indicated to you. or you understood It to mean, that it was 
[ .I : on more than one occasion that he -- 
[ 5 i A Yes. 
[ i; 1 0 - cleaned up tissues? 
!‘: A Yes. 
[:!I Q Old you ever learn about lIpstIck-stained tissue 
: 3! from anybidy ezoT other than Nelvls7 
!OI 
1:) Q Do ou know whether any other Secret Servrce 
:3 ;employees know a out thts lipstick-stalned tissue? ! 
:31 A Yes 
:4j Cl Who? 
151 A 
16) 

171 Aa 

Gary Byrne. 
How do you know that he knows? 

Q 
Because after that incident me and Gary talked. 

131 
A 

Does he know it from you or from someone else? 
He probably knows it - well. he knows it from me, 

:iiand he told me that Nelvis told him the same story. 
211 Q 
22 1 tissue? 

Okay. Did you ever see any lipstick-stained 

[I31 A No. I never saw it. 

I:liseen it? 
Q Do you know whether anybody else besides Nelvis has 

Ii A 
? ’ Q ?‘Eu satd a few moments a 

9 
o that :-e rumor that you 

j’ heard as to why Monica Lewlnsky left emp oymer! at the White 
4: House was because she had spent too much time n the West 
:;Wng. Do you have any oplnlon ourself as to wtf:her Monica 
6 i Lewlnsky spent too much time in Y 

observanons that you made? 
he West Wing, cased on any 

‘3;. A From what I observed, yes, she spe’: a lot of time 
3 in ?he West Wina. 

Q 
A 

vezn she was employed there? 

Q 
A 

y”,e than other -- 

-- East Wing employees7 
Aa Yes. I mean, even on the weekencs she’d be 

- 
I;:;office? 

Q Have you ever seen Monica Lewinsky in the Oval 
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[II A 
Q 

I don’t know that, no. 
I21 Do you recall that Nelvis used the word “tissue”? 
I31 A Yes. 
[41 Q Did 
r5lBayani Nelvis abou r 

ou have any reaction at all when 
- that day, these three conversa Ions at ty 

ou spoke to 

[ 6 1 least that you had with him, do you remember anything that 
[71you said to. Bayanj Nelvis when he was telling you,, you know, 
[s~about Montca vtsittng the study, about recovenng tasues, 
[slabout hum going to have dinner with Monica? Did you say 

rlolanything to Ba ani Nelvis at all that you remember? 
A be had a conversation about them having dinner. I 

i :: jsaid basically, what, does she need a shoulder to cry on; is 
[ 13 1 she trying to approach you so you’ll approach the President 
114 iand ttv to ctet her back. vou know. assianed to the White 
i1sjHousi. - 

_ 

::76!said? 
Cl And do you remember anything that Bayani Nelvis 

ilej A He just said he was going to go have dinner as a 
[lslfriend. That’s all he told me. 

i:iiMonica to 
Q Do you know an 

w 
r’ 

hung about a desire on the part of 
et back into the Whl e House to work? 

1221 Q Nod k; that incident. 
e VIS ever tell you an 

i::jLewinsky had toM him about her relations C’ 
hing that Monica 

(251 President? 
ip with the 
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(11 A No. 
t21 
131 2 

Q 
%%ver spoke to me on that. 
Did Ba ant Nelvis ever tell you that Monica had 

I:jgiven any ifts to the resident? 
I61 8 No. ’ . 

Q Did Ba ani Nelvis ever tell you that the President 
ii 1 had ever gpni;y gl s to Monica? I! 
[91 

Q 
:i;Lewinsky had given htm. Bayani Nelvis, gi 

Did Bayani Nelvis ever tell 
); 

ou that Monica 
s? 

I121 A No. 
Q Do you know whether Bayani Nelvis ever gave any 

/::igifts to Mo$.rU?. 
1151 A NO. 

Q Do you know whether Bayani Nelvis ever gave Manic 
[:76;any White House trinkets, like M&MS or any other - 
I181 A No not that I’m aware of. 
[IsI 
I201 

AQ ,-oPresldential-seal items, anything like that? 

0 Did Bayani Nelvis ever discuss the Paula Jones 
I:: 1 lawsuit wit; you? 
I231 No. 

I::ltogether? 
Q Did you ever see Bayani Nelvis and Monica Lewinsky 
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111 A No. 
I21 Q Have you ever seen her in the study? 
[31 A No. 
141 Q 
[slroom? 

Have you ever seen her in the Presdent’s dining 

I61 A No. 
[71 Q Have you ever seen her in the pantry? 
[91 A No. 
[91 Q Have.you’qer seentrerin-the wztkway by the study 

[loland the paitry rod the dining room? 
1111 
II21 Q 
r13labout an 

,Do you have any information from anybody at all 

[ 14 I Preslden I 
relationship between Montca Lewinsky and the 

,;theN;han what you ve already told us? 
I151 
[I61 MS. WIRTH: Let me just have a minute. 
[171 BY MR. TRAVERS: 
[ISI 0 Have you ever had any conversations with Officer 
~191 Robert Almasv about Monica Lewinskv? 
t2oi A -Yes. 

Q Were you describin 
~~~~inciclent to Officer Almasy. or was fi 

what you had heard about that 
e telling you about it? 
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A He said he heard a rumor about something that 
I:; happened at the Northwest Gate. So, he was asking me about 
t3 lit and I informed him how the incident actually happened. 
141 Q What was his response? 
151 A Seemed shocked. 
161 0 Did he relate anything about Monica Lewinsky to you 
t7lon that occasion? 
[El A 
I 9 I it. 

No. Just said he didn’t want to be involved with 

Q 
[:ills what you told him in essence the same thing that you’ve 

But he was shocked at what you were telling him? 

rl2ldescribed to us - 
1131 A Yes. 
(141 

I151 
AQ .-;t,day? 

t161 Q 
I I 7 I reswnse? 

Other than being shocked, did he have any other’ 

i;si --_- A 
[ 19 1 incident. I 

He just asked me 
relayed that to him an dy 

ou know, the details of the 
he made the statement he 

[zolwas glad he wasn’t working that day. That’s the only thing I 
1211can remember offhand. 
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Brent Chinery, 6111198 

;;. : 
33 ou recall when you had that conversation? 
J&bly like III the end of December, first part of 

i?!January l’r -3: sure Somewhere in that tlmeframe 
I?’ Q .I?d that’s December ‘97 and -- 

,>I ‘eah 
i:? G -as anyone ever toid you anythlng. any sort of 
; i: rumor, abob: ‘.‘:nlca Lewinsky and the President be!n caught 
i : I : I” a compror s ?g posItion in the White House move t% eater? 

nean, we’ve - I’ve heard 
-3 

eneral rumors, people 
;-+ jou talking about the ~nc! ent I” the 

[I61 Q 
A 

Can you tell us what you’ve heard regarding that? 
i ,e heard different versions of the rumor. that 

I:zjthey were c&;-t by different people in the family theater. 
rls]One name was John Muskett caught him. Lie&nant Mussplino 
[zolfrom ERT. I !--em. the story changes every time you hear it. 
:z11 Q Have you spoken wth either Officer Muskett or 
rzzjlieutenant Mussolino about these rumors? 
(231 A Just Officer Musketi 
,711 Q What did Officer Muskett tell you when you talked 
i;sito him about it? 
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ii; 
A He satd tt was not him that caught them. 
Q Can you tell us exactly what he said? 

[31 A Ofticer Muskett? 
III 
I51 A” r”,si I approached him. I said you know I 
(slheard this wnoi abbot you catchmg the Presi&nt and Mbnica 
(7 1 I” the family theater. He kind of laughed, and he said. no, 
1 s j it wasn’t me And that was the end of the conversation. 
19) Q 

[iojhim? 
Do you recall when you had that conversation with 

[I11 A ‘40. I can’t remember. It’s a while a 
Cl Did he suggest to you that that m!g 

i::iplace and tha! d mi 
.il 

o. 
t have taken 

? 
ht have been somebody else who walked 

[ 14 j Into the mow !i-ea er? 
A V&Ii I mean he ‘ust said it wasn’t him. He 

[:zididn’t suggest an &in beybnd 1 hat point. 
Q Olay. Bid you understand him when he said that, 

i:iito mean that d iadn’t happened at all. or that ii might have 
[I91 happened but !t wasn’t bun? 

A It mi 
i:yicaught himd yea&& i? 

ht have happened but it wasn’t him that 

(ZZl 
,t’s the way I Interpreted It. 

1231 BY MS XIRTH: 
Q Just a couple of final uestions. Did Mr. Nelvis 

I::iever tell you whether he had ever n-w? Monlca Lewinsky on any 9 

Page 0 

r~ltrip that he Ba ani Nelvis, took with the President? 
121 A Lo. 

Q Since this story bec+me public in January of 1996. 
t:i have you had any conversations wrth Bayani Nelvis about 
I 51 Monica Lewinskv? .-, 
I61 A tie 
I71 MS. WIRTH: I am finished. 

(Whereupon, at 5:05:02 p.m., the proceedings were 
;;;concluded.) _____ 

IZII 
I251 IC FOK THL 

DISTR!&T OF COLUMBlA 

OlC-Starr 

‘UBLIC 

Page 62 to Page 0 



451 

L re: Grand Jury Proceedings Multi-PagelM July 23, I! $98 

:e 3 1 Pq 
1 PROCEEDINGS 

2 Whereupon, 
3 BRENT JAMES CHINERY 
4 was called as a witness and, after having been first duly 
5 sworn by the Foreperson of the Grand Jury, was examined 
6 testified as follows: 
7 EXAMINATION 

8 BY MR. WISENBERG: 

9 Q Have a seat and state your name for the record and 
0 spell your last name, plea.%. 
1 A It’s Brent James Chineq. It’s C-h-i-n-e-r-y. 
2 Q And tell us your title, sir. 
3 A Officer in the uniformed division. 
4 Q Of the Secret Service? 
5 A Secret Service. Yes. 
6 Q And you’re referred to as Officer Chinery? 
I A Yes. 
8 Q My name is Sol Wise&erg. We just met out in the 
9 hall, is that correct? 

0 A Yes. 
I Q For the frst time? 
2 A Mm-hmm 
3 Q I’m an attorney with the Office of Independent 
4 Counsel and to my left is Mary Anne Wirth, who is also a 
5 attorney for the Office of Independent Counsel; to my rigl 

I Ed Page, also an attorney for the Office of Independent 
2 Counsel; and this is the grand jury court reporter and the 
3 ladies and gentlemen of the federal grand jury. 
4 I want before we start to talk to you a little bit 
5 briefly about your rights and responsibilities as a grand 
6 jury witness. I’ll need you to audibly respond to some of 
7 statements rather than with a shake of the head and if 

8 there’s anything you don’t understand, please let me knob 
9 How’s that? 
0 A Fine. 
1 Q Fit, this is a United States grand jury impaneled 
2 by a United States court for the District of Columbia 
3 investigating, among other things, whether or not Monica 
4 Lewinsky or others committed certain felonies in connecti 
5 with the civil case Jones v. Clinton. Do you understand 
6 that? 
7 A Yes. 
8 Q All right. You have certain rights as a grand jury 
9 witness and one of those rights is while you can’t have a 
!O lawyer in here with you, if you need to consult with an 

!I attorney about anything, you can-do so. Do you understar 
!2 that? 
!3 A Yes. 
!4 Q Do you have an attorney here with you that you 

!5 would be able to consult with if you needed to? 1 
Page 1 - Pags I 
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Page 5 
! A Yes, I do. 
T _ Q And can you tell us who that is? 
3 A Michael Leibig. 
1 Q And he is available, in the area? 
.C A Yes, he is. 
6 Q Okay. You know that -- well, let me ask you. 
- Are you aware of something called the privilege against 
S self-incrimination? 
9 A Yes, I am. 
0 Q Okay. In other words, if a truthful answer to a 
I question would :end to incriminate you, you can invoke the 
2 privilege against self-incrimination. Do you understand 
3 that? 
4 A Yes. 
5 Q An example would be if I asked you, “Did you rob 
6 the Gotham City Bank on October 1, 1995,” and in fact you 
7 had, a truthful answer would tend to incriminate you and you 
s could refrain from answering. Do you understand that? 

9 A Yes. 

0 Q Other than any privileges such as attorney-client 
1 privilege, marital privilege, privilege against 
2 self-incrimination, privileges recognized by the courts, 
3 other than those, when you’re asked a question, you 
4 understand you have to answer us fully and truthfully? 
5 A Yes. 

Page 6 

years? 
A On and off. Yes. 

Q And can you tell the grand jury about how far the [ 
E-4 post is from the Oval Office? 

A Approximately, about 30 feet. 
Q Okay. And you have previously been deposed in 

connection with this investigation. You had a deposition, 
right? 

A Yes. 
1’ 
I 
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Q Okay. And at the time that you testified at that 
deposition, you asserted a protective function privilege 
with respect to certain questions you were asked. Is that 
right? 

A That is correct. 

Q Okay. I’m going to ask you some questions about an 
incident that happened at the northwest gate on approximately 
December 6, 1997. Do you remember that? 

A Yes. 
Q Okay. I believe when you testified at the 

deposition you testified that you first became aware of that 
incident through a telephone call that you received from 
Betty Cunie. Is that right? 

A ‘Ihat’s correct. 
Q And Betty Curie is the President’s secretary. 
A Correct. 

t’ 
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1 Q You understand you took an oath and you understand 
2 the signiiicance of that oath? 
3 A Yes. 
4 Q Okay. Are there any questions that you have about 
5 your rights and responsibilities as a grand jury witness? 
6 A No. 
7 Q If there’s any question that you don’t understand, 
8 that we haven’t phrased properly, please ask us to rephrase 
9 it and we’ll be happy to do so. 
0 A Okay. 
1 MR. WISENJ3ERG: All right. 1’11 tum you over to 
2 my colleague, Ms. Wirth, for questioning. 
3 BY MS. WIRTH: 
4 Q Okay. Off&r Chinery, you’ve been a member of the 
5 Secret Service for about the last eight years or so. Is that 
6 right? 
7 A Yes, that’s correct. 
8 Q And you’ve been assigned to the white House, 
9 ‘) 
0 A Correct. 

Q- 

ii Is that 

4 A Yes. 

5 Q And you’ve held that post for about the past six 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

I 

a 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

Q And you know her. 
A Yes. 
Q Okay. Can you tell the grand jury what the content 

of the call was that you received from Betty Currie? 
A Betty wanted me to inform the northwest gate that 

they were going to have Monica wait at the gate for about 
40 minutes before she’d be cleared in. 

Q Okay. And just try to keep your voice up a little 
bit. And did Betty Cunie tell you why she. wanted Monica tc 
be held at the northwest gate? 

A That the President already had a guest in the oval. 
Q Okay. And did she tell you who that guest was? 
A No, but I knew who it was. 
Q Who was it? 

_ 

A It was Eleanor Mondale. 
Q And do you know that it was Eleanor Mondale becaw 

you had already seen Eleanor Mondale that day? 
A Yes. She walked by me earlier. 
Q Now, did Betty Cunie from time to time call you on 

the telephone in connection with your work? 
A Yes. Yes. 
Q With respect to guests that were headed for the 

Oval Office? 
A Mm-hmm. She has a direct line to my post. I 
Q And did she sometimes call you about Monica when 1 

July 23,1998 
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1 Monica was coming. when Monica LewinshT was coming to tbc I iate, did Betty tell you anything else about the President? 

2 oval Office? 2 A That the President wanted to find out who the 

3 A Yes. 3 officer was that told hlonica that he already had a female 

4 Q Now, when you received that lek$mne call frcm 4 guest. 

5 Betty Cunie, let me ask you first, do you remember anything 5 Q Okay. Did she tell you anything else that you 

6 else about it other than what you’ve told us? 6 remember? 

7 A T%e initial phone call? 7 A Just that the President wanted the person fued, 

8 Q Mm-bmm. s whoever told Monica that he had a female guest in there. 

9 A That’s the gist of the conversation. 9 Q Did she say that to you? - 

0 Q Okay. Wbcn you hung up the phone with Betty 10 A Yes. 

I Cunic, what did you do? 11 Q Okay. Is there. anything else about that 

2 A I called the northwest gate and notif& them that 12 conversation that you recall? 

3 Betty wasn’t going to clear Monica in for about another half 13 A No. 

4 hour to 40 minutes. 14 Q Okay. Did you say anything to Betty? 

5 Q Did you tell them why? 15 A I told Betty I would call the northwest gate and 

6 A No. 16 notify the supervisor out there so he could come in and talk 

7 Q Okay. Did you speak to Seqeant Keith Williams 17 to Betty to find out, you know, what we needed to do. 

8 when you called the. northwest gate? 18 Q Okay. So what happened? 

9 A No. 19 A Then I notified Sergeant Keith Williams. 

!O Q Who did you speak to? 20 Q Okay. when you did that, was Betty still there or 

!1 A I believe it was Brian Hall. 21 did she leave? 

!2 Q Okay. And be’s an offica in the uniformed 22 A No, she went back to her office 

!3 division? 23 Q Okay. What did you tell Sergeant Keith Williams? 

!4 A Right. 24 A I told Keith that we had a problem, I didn’t want 

!5 Q Allright. And whathappenednext? 25 to speak to him on the phone about it, he needed to come in 

Page 10 Page 12 

1 A After the initial phone call? 1 person to see me. 

2 Q Yes. 2 Q And what happened next? 

3 A It was about a half hour to 40 minutes, Betty came 3 A Keith came in, I explained to him that Betty was 

4 out to speak to me. 4 very irate and that the President was also irate that 

5 Q Okay. So this is Betty Currie? 5 somebody had told Monica that he had a female guest in the 

6 A Betty Currie. 6 oval, that he needed to go back to speak to Betty. 

7 Q And she came to your post? 7 Q When you said that you told him that Betty was 

8 A She came out to my post. Yes. 8 irate, beforc you told us that Betty seemed upset. You 

9 Q And how did she seem to you? What was her 9 know, you said her hands were shaking. There’s a difference 
10 demeanor? 10 between being irate or angry and being upset. 

II A She was very upset. 11 A She was angry. 

12 Q How could you tell that she was upset? 12 Q She was angry? 

13 A By her body language. I mean. her hands were 13 A She was definitely angry. 

14 shaking a little bit. I mean, Betty always has a smile 14 Q Okay. All right. And that is what you told 

,5 on her face. You could tell that she was upset. 15 Sergeant Williams? 

,6 Q And what did she tell you? 16 A Right. 

.7 A She said that the President was irate, that Monica 17 Q And, I’m sorry, did you tell that to Sergeant 

:8 had called back to Betty and Betty put the phone call through 18 Williams on the telephone? 
,9 to the President and that Monica&was mad that she was being 19 A No, in person. 

!O held at the northwest gate while the President already had 20 Q Okay. Did you go to see him or he came to see you? 

!I another female guest in the oval. 21 A Sergeant Williams eame to.see me. 

!2 Q And did Betty tell you that that is what M@ca 22 Q But you first called over there? 

!3 said t_o the president? 23 A Right. I called him on &-phone. 

!4 A Yes. 24 Q Okay. Now, when you finished speaking to Sergeant 

!5 Q And beyond telling you that the President was 25 Williams, have you told us everything about that conversation 

Page 9 - Page 12 
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A Then he proceeded back to Betty’s office. 
Q Okay. Did there come a tune when Sergeant Williams 

returned to speak to you? 
A Yes. 
Q About how long after he left to go see Betty? 
A Approximately about five to ten minutes. 

Q And how did Sergeant Williams seem when he came 

back to see you? 

A He seemed upset. 
Q And what did he tell you? 
A He told me he was expecting to speak to Betty and 

when he walked in Betty’s office, the President was waiting 

for him. 
Q Okay. And did he tell you that he spoke to the 

President? 

A Yes. 
Q And did he tell you what the President said? 

A The President wanted to know who was running their 
mouth at the northwest gate. 

Q And what, if anything else, did Sergeant Williams 

1 who was running off his mouth at tbc northwest gate. 

2 A Right. 

3 Q Did Sergeant Williams tell you wbetber Betty Cur-tie 

4 was present for that conversation? 

5 A He said they both ucre. They were in Betty’s 

6 office, the President stepped into Betty’s office to address 

7 him. 

8 Q Okay. Did be say that tbc President was waiting 

9 for him or that the President stepped inwben lx got there? 

IO If you know. 

I1 A AsfarasIremanba,Ktithtoldmetbatwbenhe 

I2 stepped in to see Betty, that’s wbea the President stepped 

3 in. He arrived there about tbe same time. 

.4 Q Okay. And I think - I didn’t bear your answer. 

,5 I asked you a moment ago, did Sergeant Williams say anything 

16 about the President’s manner or demeanor? 

7 A He just -- Keith told me that be was upset. 

8 Q Okay. And did Sergeant Williams tell you anything 

9 else about his conversation with the President? 

!O A No. 

!1 Q Did Sergeant Will?uns tell you whether be had 

!2 spoken to Betty Cut-tie at that point? 

13 A He said that be spoke to Betty and the President. 
!4 Q Okay. Did be speak to Betty Cunie separately, if 

!5 you know? 

Pqe 14 Page i.~ 

8 Purdie returned to my post. 
9 Q Okay. And Sergeant Williams is the supervisor at 

1 0 the northwest gate? 

1 1 A f&-rect. 

1 2 Q And who is Captain Furdie? 
1 3 A Captain Jeff Purdie, he would be the on-duty watch 
I 4 commander of the shift. 
1 5 Q Okay. And Captain Purdie was on duty that day? 
1 6 A Yes. 

1 7 Q Okay. So both Sergeant Williams and Captain Purdie 

1 8 came to your post. 

1 9 A Mxn-hnun. 

2 0 Q About how long was that after Sergeant Williams had 

2 1 left your post? 

2 2 A Around 40 minutes to an hour, I think. 
2 3 Q Okay. When they got to you? ppst, did they say 
2 4 anything to you? 
2 5 A Captain Purdie asked me, he said, “Well, did 
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tell you about that conversation with tbe President? 

A That’s what he told me, the exact words. 

Q And did Sergeant Williams tell you how tbe 

President seemed in terms of his demeanor? 

A TM be was upset. 

Q Okay. Just to back up for a second, when you 

called Sergeant Williams earlier and you conveyed to him that 

Betty Currie was upset and wanted to find out what had 

happened at the gate, did you ask Sergeant Williams to come 

and speak to you in person? 

A Right. I told him be needed to come inside and see 

me in person, that we had a problem. 

Q Okay. Why did you do that? Why did you ask him to 

come and see you in person? As opposed to on tbc phone. 

A I didn’t want to speak on the phone. 

Q Okay. Is tlxze some reason? 

A Tberewas- no, I just didn’t feel comfortable 

talking about tbe problem ovu the phone. 

Q Okay. All right. So to back up for a moment -- 

move forward for a moment, Sergeant Williams has now retumed 

from his trip over to see Eletty Currie and be’s told you that 

he bad expected to see Betty Curtie, but instead he saw the 

President. 

A Right. 

Q And that the President told him be wanted to know 

I A 

2 Q 
3 A 

4 Q 
5 A 

6 Q 
7 A 

I don’t know. 
‘I 

Okay. What did !%rgeant Williams do next? 
Then he proceeded to go back to the northwest gate. 

And you remained at your post? 
Right. 
And what was the next thing that you heard? 
The next thing was Sergeant Williams and Captain 

Pass 13 
that you had with him? 

A I notified him about the problem, that he needed to 

go back and talk to Betty. 

Q Okay. What did Sergeant Williams do, to your 
knowledge? 

Page 15 
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1 Betty seem upset?” I said, “Yes, she seemed very upset.” I Sergeam Williams returned to my post. 

2 Then they proceeded to go back to Betty’s off=. 2 And Captain Purdie told me that what they found out 
3 Q Okay. And did there come a time when they 3 was that Monica was waiting at the northwest gate and s& 
4 returned, either one of them or both? 4 overhard Brian Hall tell another ofticer that the President 
5 A Both. Together. 5 already had Eleanor Mondale in there and that that’s w& 
6 Q Okay. And when they returned, did they bp-ak to 6 Monica got the information from. 

7 you? 7 Q Okay. Did they say anything else to you? 

8 A Briefly. 8 A No, they were going back to see Betty again. 

9 Q Which one? 9 Q Okay. And did they both-do that? 

0 A Captain Purdie. 10 A Yes. 

1 Q And what did he say? 11 Q And then what happened? 

2 A He said he was going to return to the northwest 12 A It was probably about ten minutes they returned 

3 gate to find out exactly the details of what happened. 13 again to my post. 
4 Q Okay. Did Captain Purdie tell you who they had 14 Q And did they say anything to you? 
5 spoken to when they went to the Oval Office? 15 A Captain Purdie did. 

6 A Yes. Yes. 16 Q What did he say? 

7 Q Who did they speak to? 17 A He told me that he spoke to Betty and that she 

8 A He said they spoke to Betty and the President. 18 talked tn the President and the President just wanted the 

9 They were both in the room. 19 incident to go away, that it never happened. 

0 Q Okay. And did Captain Purdie tell you what was 20 Q Okay. And the President was not present for that 
I said on that occasion? 21 conversation. 

2 A The same message they relayed to Keith, that the 22 A No, not that I know of. 
3 President was upset that somebody was at the northwest gate, 23 Q Okay. And to the best of your memory, what were 

4 you know, running their mouth. 24 the exact words that Captain Purdie said to you? 

5 Q Okay. Did Captain Purdie specifically tell you 2s A He told me that this incident never happened and 

Page 18 Page 20 

1 that the President had spoken to him? If you remember. 1 that I should tell no one about it. 

2 A Yes. 2 Q Okay. And did be say &at that was the message be 

3 Q Okay. And do you recall anything that Captain 3 had received from Betty Currie? 

4 Purdie said that the President said to him? 4 A He didn’t tell me that. He didn’t tetl me that. 

5 A Just said the same message they relayed to Keith, 5 He told me that was his direct order he gave to me. 

6 that, you know, he was upset that an officer was at the 6 Q What did -- 

7 northwest gate telling Monica that he already had a female 7 A Betty - yes, Betty did tell Captain F’urdie 

8 guest in the oval. 8 that that was the decision, that they wanted the 

9 Q Okay. Was anything mentioned about anyone being 9 incident just to go away, they didn’t want to pursue 

0 fired at that point? IO it any more. 

1 A Not at that point. No. 11 Q Okay. And did Captain Purdie tell you whcthcr 

2 Q Okay. Did Sergeant Williams speak to you at that 12 that message came from Betty Currie? 

3 point or was it just Captain Purdie? 13 A Yes. 

4 A As I recall, it was just Captain Purdie. 14 Q And did Betty Currie mention the President in that 

5 Q Okay. Did Captain Purdie tell you anything that IS conversation with Captain Purdie? 

6 Betty Currie had said to him? 16 A Not at that point, no. 

7 A No. 17 Q Okay. Whm Betty Cunie -- tell me, to the best of 

8 Q Okay. Did Captain Purdie tell you that Betty 18 your memory what words Captain Purdie used when he conveyed 

9 Currie was present when the President spoke to Captain 19 what Beity Currie had said to him. 

D Purdie? 20 A He came out, be looked at me. I mean. he was 

1 A From the gist of the conversation, Betty and the 2 1 upset. He said that, you know, he tauted to Betry, he 

2 President were both in the room. 22 explained to Betty the situation, that Monica overheard Brian 

3 Q Okay. Now, what happened next? 23 Hall telling another officer that Eleanor Mondale was in tix 

4 A I think it was about another hour went by, 24 oval and that’s how she found out and that’s what Captain 

5 somewhere in that timeframe, and then Captain Purdie and 25 Purdie relayed to Betty. 

Page 17 - Pags 30 
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1 And that Betty told Captain Purdie that she talked 

2 to the President and they just want the incident to be 
3 dropped, that it never happened. 
4 Q Okay. Did Captain Purdie give you any direct 
5 orders that day? 
6 A He just told me that the incident was dropped, they 
7 weren’t going to pursue it any more, and just to forget about 
8 it. 
9 Q Okay. And when he said to forget about it, did you 

1’ 0 have any understanding as to what that meant in terms of 
1 1 whether you should ever speak about this incident? 
1 2 A My understanding was no, we weren’t to speak about 
1 3 it. 
1 4 Q Was that said to you or you just understood that? 
1 5 A That’s the way I interpreted what he told me. 
1’ 6 BY MR. WISENBERG: 
I’ 7 Q You interpreted it as an order from him? 
1: 8 A Right. 
1’ 9 BY MR. PAGE: 
21 3 Q Does he have the ability to give you orders, 
2 1 Officer Chinery? 
2: 2 A Yes, he does. Yes. 
2: 3 BY MS. WIRTH: 
28 1 Q And was Sergeant Williams present for that 
2: 5 conversation as well? 

Page 22 
I A Yes. 
2 Q Did Sergeant Williams say anything? 
1 A No. Not that I recall. 
4 Q Okay. Did you ever talk to Betty Currie again that 
5 day yourself? 
f 5 A Yes, I did. 
7 Q When did that happen? 
I 3 A Later in the day, probably around like l:OO, 2:00 
< 9 in the afternoon. 

I( 1 Q And how long was that after your last conversation 
11 1 with Captain Purdie and Sergeant Williams, if you can tell 
1: 2 us, roughly? 
1: I A Around three hours. 
1 4 Q Okay. And did she come to see you or did you go to 
1 5 see her? 
1 6 A She was walking on her way out to go home and she 
1 7 stopped by my desk. 
1 8 Q This was a weekend day? 
1 9 A Right. This wasasaturday. 
2 0 Q And so she was walking to leave and she stopped by 
2 1 your desk. 
2 2 A Right. 
2 3 Q And did she say anything to you? 
2 4 A She just said that she spoke to the President, too, 
2 5 and that they decided that the incident never happened, they 

i- 
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1 weren’t going to pursue anybody -- discipline actions against 
2 them, that they just wanted it to go away. 

3 Q Sow, is there anything else that happened that day i 
4 that you recall? Any conversations you had with anybody? 
5 A Just Sergeant Williams and Captain F’urdie. 
6 Q Again after you spoke to Betty Currie? 
7 A No. 
8 Q Okay. So any other conversations after your last 
9 conversation with Betty Currie that-day? 

0 A That was the last conversation we had that day. 
1 Q And did you talk to Sergeant Williams or Captain 
2 Purdie any more that day? 
3 A No. 
4 Q Okay. Did you talk to Brian Hall at any time about 
5 the incident? 
6 A Yes. 
7 Q When did you speak to Brian Hall? 
8 A I believe it was after Betty left and I called up 
9 to Brian and I said, you know, I just spoke to Betty and they 
0 don’t want to pursue it, that this is the end of the 
I incident. 
2 Q Okay. And you called him on the telephone to tell 
3 him that? 
4 A Yes. 
5 Q And what did Officer Hall say to you, if anything? i 

Page i, 
1 A Thank you, I think. He was relieved. 
2 Q Okay. Did you speak to anybody else other than 
3 Officer Hall that day after you spoke to Betty Currie for the 
4 last time? 
5 A No, not that I recall. 
6 Q Okay. Did you ever have any further conversations 
7 with either Sergeant Williams or Captain Purdie after that 
8 day about the incident? 
9 A Yes. 
0 QWhen? 
1 A Maybe -- I think it was the next week, like on 
2 Tuesday or Wednesday, I spoke to Keith Williams. 
3 Q And where did that conversation take place? 
4 A In our squad room. 
5 Q And what did you say to him and what did he say to 
6 you? 
7 A That we were both relieved that -- 
8 Q This is you talking? 
9 A Yes. That I was relieved that they weren’t going 
10 to pursue it and Keith said that he was relieved that Betty 
!I and the President weren’t going to pursue. it any more, that 
12 the incident was just going to be dropped. 
13 Q Okay. Anything else about that-conversation that 
14 you remember? 
!5 A Just that Keith stated to me that he was surprised I 
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Page 25 
that when he walked into Betty’s office that the President 
came in there, too, to sspeak to him. He wasn’t expecting 
that. 

Q Okay. Any further conversations with Sergeant 

Williams about this incident? 

A No. 
MS. WIRTH: Okay. I think when you testified 

at your deposition on June 11, 1998, I believe that I 
asked you the following question: “Have you discussed 
it since after that day -- excuse me, since the day after 
the incident?” 

“Answer: Yes.” 
“Question: When was that?” 
“Answer: Probably about a month ago.” 
“Question: Was there anything in particular that 

6 prompted that conversation?” 
7 “Answer: Just the investigation that’s ongoing.” 

8 “Question: Is there anything about -- who did you 

9 speak to at that time about a month ago?” 
.O “Answer: Sergeant Williams.” 
‘1 “Question: You spoke to Sergeant Williams?” 
!2 “Answer: Uh-huh.” 

13 “Question: Is there anything about that 
14 conversation that you can tell us?” 

15 “Answer: No.” 
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“Question: You are taking the -- “ 

“Answer: I’m taking -- ” 
“Question: -- privilege on that?” 
“Answer: Yes.” 
BY MS. WIRTH: 

Q Do you recall the conversation with Sergeant 
Williams about a month before your deposition? 

A Briefly. 
Q Okay. What do you remember about that? 
A We talked about -- you know, the President was 

upset about the incident and that he, you know, told Keith 
that whoever was running their mouth at the northwest gate 
that he wanted them fired. 

Q Okay. ‘Ihis is a conversation you had with Sergeant 
Williams about a month before your deposition? 

A Yes. 
Q And where did it take place? 
A I don’t remember. It was at work somewhere. 
Q Okay. And tell us again what Sergeant Williams 

said to you. 
A He said that the President was upset about somebody 

running their mouth at the northwest gate and that he wanted 
hillIf&. ’ 

BY MR. WISENBERG: 
Q He was relaying what happened back on that day. 

PagCTM July 23, 199s 

Page 2; 
1 A Right. Right. 
2 BY MS. WIRTH: 
3 Q Did Sergeant Williams say that at some point the 
4 President had said to him directly, to Sergeant Williams, 
5 that he wanted someone fired? 

6 A Yes. 
I Q Okay. Did you say anything in that conversation? 
8 A No, I just -- I shook my head. 

9 Q Do you remember anything else that Sergeant 
0 Williams said that day? 
I A No. Tbat was the gist of our conversation. 
2 Nothing that stands out. 
3 Q Is that the only other conversation you remember 
4 with Sergeant Williams other than what you’ve already 

5 testified to about this incident? 
6 A Yes. 
7 Q Any further conversations with Captain Purdie other 
8 than the one you had about a week after the incident? 

9 A No. 
10 Q Do you recall any conversations with Brian Hall at 
!I some point before your deposition? 
!2 A Not offhand. No. 

!3 Q Okay. At your deposition, you testified the 
!4 following, when you were asked the following question: 

!5 “Ouestion: Okav. Other than that conversation 
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with Sergeant Williams about a month ago, any other 
conversations with anyone involved in this incident about 
the incident?” 

“Answer: Brian Hall.” 
“Question: And when have you discussed it with 

Hall?” 
“Answer: Probably in the same timeframe.” 
“Question: About a month ago?” 
“Answer: Yeah.” 
“Question: Is there anything about that 

conversation that you can tell us?” 
“Answer: No.” 
“Question: Are you taking the privilege on -- ” 
“Answer: Yes.” 
“Question: -- that as well?” 
“Answer: l&-huh.” 
Do you remember that conversation? Does that 

refresh your memory, whether you had a conversation with 
Brian Hall about a month before your deposition? 

A If I did have a conversation, I’m sure it was 
about the same thing, that Brian was worried that he was 
going to be fired. 

Q Okay. But you don’t remember that. 
A I don’t remember the exact details of the 

conversation. I’m sure that was the gist of it. 

Page 25 - Page 38 
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1 Q Why would Brian Hall express worry atx?-t being 
2 fired if he had already been told that nothing w’?.s going to 

3 happen? 
4 A I don’t know. I mean, that was one of ms 
5 concerns. that they were going to fire him. 
6 Q Even after he was told -- 
1 A Right. Right. 
8 Q -- not to worry about it? 

9 A Yes. I mean, he’s a very nervous person. 
0 BY MR. WISENBERG: 
1 Q You mentioned, Officer Chinery -- let me iry to 
2 start back in order from when you testified to various 

3 things. You said that -- and if I get anything wrong when 
4 I’m kind of recalling your testimony from earlier today, 
5 don’t hesitate to correct me. 
6 You said that -- it’s Sergeant Williams? 

7 A Yes. Sergeant Keith Williams. 
8 Q Said that when he was up there the President was 

9 upset. 
0 A Yes. 
1 Q When he saw him. Did he get any more specific? 
2 As an example, did he say the President was yelling, the 
3 President’s face turned red, anything like that? 
4 A He told me that the President was like face to 
‘5 face with him, that he was almost like nose to nose, that 

Page 30 
1 the President was extremely close to him. 
2 Q Okay. And did he say how that made him feel? 
3 A I’m sure he was a little intimidated. Yeah. 
4 Q And did he mention any other -- other than face 
5 to face, that is pretty close, did he mention any other 
6 specifics about the President yelling, did the President 
7 make any gestures with his hands, anything like that? 
8 A No. He just said that -- you know, they were 
9 face to face and that Keith could tell that he was very 
0 upset. 
1 Q- comment that Hall -- the overheard comment 
2 that you were told that Monica was -- overheard a comment 
3 that Hall made to another officer, is that correct? 
4 A Correct. 
5 Q And was there anything more specific about what 
6 that co mrnent was, other than what you’ve told us? 
7 A From what I heard from Sergeant Williams and 

8 Captain Purdie was that Brian spoke to another officer, 
9 that he already had a female guest in the oval. 
10 That’s - I mean, just kind of gave me a basic -- 
:1 what the conversation was about. They didn’t tell me the 
12 exact words. 

:3 Q Okay. Do you recall whether or not one of 
:4 the things he supposed said, Hall supposedly said, was 
‘5 “She’ll have to take a number,” or something like that? 
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I A I’ve heard that. Ya. From differcot people 

2 talking. you know. tumors gcizp around the White House. 

3 Q But that day, you didc’i hear that? 

4 A I didn’t hear that. 

5 Q Okay. You’ve bard it since? 

6 A Yes. I’ve heard that since from other people. 

7 Q Okay. Anybody that would have a closer knowledge 
S than you? I mean, I know you wzren’t thzm at the gate. 

9 A No. Just a couple of ofhcers thit don’t even work 
0 out there. have never worked out there, I’ve heard than 
1 raking. 
2 Q Okay. Hall has never confirmed that be said, 

3 ‘Take a number”? 

4 A No. He’s never told me that. 

5 Q Have you heard from anybody or did you hex that 

6 day from anybody or have you beard since that - otbz than 

7 what you’ve told us, which is kind of what Ms. Cur& told 
8 you, what Monica Lowinsky’s reaction was when she ovaheard 
9 this comment? 

10 A Fmm what Keith told me was that she was upset. 
!I Q And that’s Keith Williams? 
12 A Keith Williams. Sergeant Williams. 
i3 Q And did he say what she did when she heard it? 
‘4 A No, he didn’t. No. 
15 Q How well does Betty Currie know you? i 

Page jL 
1 A She knows me real well. 
2 Q Okay. She knows you by name? 
3 A Yes. 
4 Q- 
srl-' 
6 A Correct. Yes. 
7 Q You’re there, that’s your regular post? 
8 A Yes. I’m there eight hours a day. 
9 Q Okay. You interact with her a lot? 
0 A Yes. She’U call me and tell me that she’s got a 
I guest coming in, that she’ll be out in a few minutes to pick 
2 them up. She walks through to get coffee. She says, you 
3 know, “Good morning.” 
4 Q All right. I mean, has she ever forgotten your 
5 name, to your knowledge? 
6 A No. 

9 A Yes. 
10 Q Do you know if she knows them as well as she knows 

! I vou. in terms of bv name and interaction? 

Page 29 - Page 31 
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1 Q Okay. Who are those people? 
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A The officer that work ~- s-opposite me is Bill Ludtke 

Q How do you spell Ludtke? 
MS. WIRTH: L-u-d-t-k-e. 
THE WITNESS: Yes, that’s it. 
BY MR. WISENBERG: 

Q And you don’t socialize with Betty Cm-tie, do you? 
A No. 
Q You’re just talking about how well you know her in 

your professional life. Is that -- 
A Right. Right. 

Q Have you ever talked to Betty Currie about this 
incident after that day? 

A No. 
Q Okay. Did Monica come by, to your knowledge, later 

that day, by your post? 
A She came in, but she didn’t come in through my 

post. 
0 Okav. And bow is that vou know that? 

-Q Okay. Do-11 when? 

Page 34 

1 A It was some time in the afternoon. I’m not sure 
2 exactly what time, but it was in the afternoon. 
3 Q Do you recall whether or not Robert Bennett, I 
4 don’t know if you know him, but he’s one of the President’s 
5 attorneys. Do you recall -- 
6 A I know who he is. 
7 Q Okay. Do you recall whether or not Robert Bennett 
8 was there that day? 
9 A No, not that I remember. 
0 Q Okay. Do you recall whether or not Bruce Lindsey 
I was there that day? 
2 A No, I don’t remember seeing him that day. 
3 Q Do you have any idea why Monica Lwinsky would get 
4 upset that Eleanor Mondale was with the President? 
5 A Imean,Ionlycanmakeaguess. 
6 Q That guess would be based upon the times that you 
7 have -- we went into some of this in your video deposition. 
B Would that guess be partly based on the course of events you 
9 witnessed over a period of several months? 
3 A Yes. 
I Q In terms of Monica Lewinsky coming to the White 
2 House and the President going to the Oval Office area or 
3 being the Oval Office. area when she was them? 
4 A Yes. 

5 Q And what would that guess be? 

Pa&Je 3 
1 A I mean. it was pretty much common knowledge &,t 
2 there was a sexual relationship going on between the two of 
3 them. 
4 Q ‘Ibe mo of who? 
5 A The President and Monica Lewinsky. 
6 Q Common knowledge among? 
7 A ‘Ibe Secret Service. The officers that worked in 
8 the West Wine 
9 Q Did anybody ever tell you they had directly 
0 witnessed that sexual relationship? 
I A In the act? No. 
2 Q Or close to or just before or just after? 
3 A No. 
4 Q I want to get clear on something. At some point, 
5 you testified that Purclie came back to you after bsii in the 
6 Oval Oflice area and reported what Betty Currie had said ant 
7 it was to the effect of -- I want to get -- 
8 A The second visit, you’re talking about, when he 
9 went back? 
0 Q Right. Right. He came back to you and said -- I 
I want to get your words on it. I don’t want to put my wcrds 
2 on it. He said \vhat? 
3 A He said that Betty told Captain Purdie in the 
4 vcond visit that she talked to the President and they juz 
5 wanted to drop the incident_ like it never haooened. 

Pa$e 3t 
1 Q Okay. My question to you is did you just assumz 
2 from Purdie’s discussion with you about forgetting aboo 
3 the incident that he was only talking to Betty or did he 
4 afErmarively state to you “I was only talking to Betty & 
5 the President wasn’t there for this conversation”? 
6 A He never really detailed exactly. From what 
7 I presumed, he was just talking to Betty the second time. 

8 He never said the President -- 
9 Q He wasn’t specific. 
0 A Right. 
1 Q Ofmursz, assuming that Officer Hall -- it would 
2 be Officer Hall, right? 

3 A Right. 
4 Q Assuming that be was running his mouth, he 
5 shouldn’t be running his mouth. 
6 A That’s correct. 
7 Q Do you know whether or not he had actually left - 
8 did he have a booth? Is there a booth at the northwest gze? 
9 A Yes, there’s a trailer out there now, a temporary 
3 trailer. 
I Q Do you know whether or not he actually had let 
2 Monica-into that booth? 

3 A I don’t know that. No. I ivsn’t out there. 
4 I’m not sure. 

5 Q Have you beard? 
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A No. 

Page 37 

Q Okay. Would it have been proper procedure if he 
had let her in? 

A See, I’m not familiar with that post because they 
put a temporary trailer out there. I’m not sure. I don’t 
work that post, so I’m not sure of all their procedures. 

Q Okay. Did you tell us, did I ask you who the 
officer was he supposedly was talking to when he was 
overheard, Officer Hall? 

A No. 
Q Do you know who that was? 
A I mean, I’ve heard some rumors that it was Gary 

Niedzwiecki. 
MR. WISENBERG: Okay. I believe that’s all I have 

right now. 
BY MR. PAGE: 

Q Officer Chinery, there are certain records that 
you till out in your job. Can you give the grand jury an 
idea of some of the records that you fill out as you perform 

your job? 
A As far as what records? I’m not -- 
Q Work records or -- 
A Application for the Secret Service? Is that what 

you’re talking about? 
Q No. I’m talking about actually as you’re -- 

Page 38 
1 A Lie log books? 

2 Q Correct. 

I 

7 yes. 
8 Q There may be? 

9 A Yes. 

‘0 MR. PAGE: I have nothing further. Thank you. 
!l MS. WlRTH: I just have a couple of quick general 
12 questions to ask you. 
13 BY MS. WIRTH: 
!4 Q Have you yourself ever seen Monica Lewinsky 
!5 together with the President? 

( 
Page 4~ 

1 A No. 
2 Q Okay. Have you ever seen, yourself, Monica 
3 anywhere in the vicinity of the Oval Of&x? Meaning the 
4 Oval Office itself, the pantry, the dining room, Betty 
5 Curie's office? 
6 A No, I haven’t seen her in there. 

7 
8 
9 Q Do you know of anyone else at the Secret Service 
0 who has seen Monica together with the President? 

1 A I’ve heard rumors. 
2 Q Do you know any names specifically, anybody who 
3 saw? 
4 A John Muskett, Gary Bymes. I’ve heard those 

5 rumors. 
6 Q Okay. Do you have any specific memory of what 
7 those rumors were? 
8 A That John Muskett let her into the Oval Office, 
9 I think it was on a weekend, and they were alone. 

!O Q “They” being the President and Monica? 
!l A And Monica. Yes. 
!2 Q And what about Gary Byrne? What have you heard 
!3 about that? 
!4 A Just the same scenario, that Gary’s let her in 
!5 there before. 
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Page 41 

BY MR. PAGE: 

Q You mentioned earlier, Officer Chinery, that it was 

common knowledge among the uniformed division officers that 

there was a sexual relationship between the President and 

Monica Lewinsky, correct? 

A Correct. 

Q Was there, to your knowledge, that common knowkdge 

among the protective presidential &tail? 
A I very rarely spoke to them, so I would not know. 

Q Zn the times that you very rarely spoke to them, 

did you gather any information in that regard? 

A No. 

MR. PAGE: Thank you. 

A JUROR: I have one question. 

MS. WIRTH: Sum 

A JUROR: And this pretty much trails on Mr. Page’s 

last question. 

You said that it was common knowledge amongst 

the Secret Service uniformed division that Monica had a 

relationship with the President. 

j 

Service, a federal law enforcement officer, you’re swam. 
What do you do with that information that you’re acquiring 

from Nelvis, your personal observations, the northwest gate 
incident? I assume it’s a collection of bits and pieces, 

some of which you can’t even articulate probably, correct? 

A Correct. 

Q Well, what do you do with this body of knowledge? 

Do you understand my question? 
A Am I supposed to report it to somebody? Is that 

what you’re trying to get at? 
Q Well, how do you resolve this tension? You know 

it’s improper, if it’s true, correct? 

A Right. 

Q Because of all sorts of things, right? 
A Well, that’s part of my job. I mean, I’m not 

supposed to reveal that kind of information going on. 
Q Not to reveal? 
A Right. 
Q And how is it that it’s part of your job not to 

reveal? 

non-Secret Service people who through their actions gave 

you the impression that they were aware of a relationship 

also? 
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A I mean, that’s personal knowledge that we see that 
goes on in the West Wing. 

Q So sensitive information that you acquire during 
the course of your official duties. 

THE WITNESS: As far as like staff members? 5 A Right. 
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A JUROR: Yes. Like, say, Betty Currie, Nancy or 

any of the actual employees of the Oval Office complex. 

THE WITNESS: Just one, the Navy steward, Nelvis. 

A JUROR: And why do you say that through his 

actions you felt like he knew? 
THE WITNESS: Well, Nelvis made a statement to me 

one time that he was tired of cleaning up the mess after 

Monica and the President had been back in the pantry. He 

would find tissues in the garbage can. 

A JUROR: Was hc angry because of it or -- what was 

your sense? 

THE WlTNESS: I mean, he was kind of upset about 

it. Yes. 

A JUROR: Why do you think he was upset? 

THE WITNESS: I mean, I can’t interpret why be was 

upset, but probably because he knew there was a Elationship 

going on back there. 

A JUROR: Thank you. 

BY MR. PAGE: 

Q Officer Chincay. help us understand. You say it’s 

common knowledge among the uniformed division that there’s a 

sexual relationship between the President and Monica 

Lewinsky. %’ 

A Mm-hmm. 

Q Or that there was. You’re a member of the Secret 

Page 4C 

Page 44 
1 Q And it’s your job, you understand it, I’m not 

2 disagreeing with you by asking even the question, but you’re 

3 not supposed to share that. 

4 A Right, 

5 Q And, in facf in your training and in updates 

6 within the Secret Service, especially in the White House, 

7 aren’t you trained to sort of do that, to not share 

8 information like that? 

9 A That is correct. Right. 

0 Q In other words, what goes on in the White House 

1 cotnplex -- 

2 A Stays there. 

3 Q -- is nobody’s business outside the complex. 

4 A That is correct. 

5 MS. WIRTH: We’re going to ask you to step out for 

6 a few minutes and we’ll call you back in. 

7 THE WITNESS: Okay. 

8 MR. WISENBERG: Thank you very much. 

9 (Witness excused, Witness recalled.) 

0 MR. WISENBERG: Let the record reflect that Officer 

1 Chinery has reentered the room. _ 
2 Madam Foreperson, do we have a quorum? 

3 THE FOREPERSON: Yes, tie-do. 
4 MR. WISENBERG: Are &exe any unauthorized persons 

S in the grand jury room? 

Page 41 - Page 44 
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Page 45 
THE FOREPERSON: There are none. 
Officer Chinery, I’d like to remind you that you 

arc still under oath. 

THE WITNESS: Okay. 
BY MR. W’ISENBERG: 

Q The grand jurors, Officer Chinery, have asked us 
to ask a few more questions. When Mrs. Currie mentioned to 
you something to the effect of we’re going to forget about 

this, could she have just been meaning something like let’s 
just let bygones be bygones, let’s forget about it? 

A She stated to me that she wanted to pretend like 

the incident never happened. Just, you know, just forget 
about it. 

Q What was her manner like, if you can recall, when 
she said that? 

A Just a little upset. I mean, you could tell in ber 

body language that she seemed like she was still a little 

uneasy. 
Q Okay. I guess one thing I’m getting at is you 

can look at something a couple of ways and I want to focus 

on Mrs. Cm-tie here. It could be like quasi-official or 
official, this never happened, we’re going to forget about 
this; or more sympathetic, let’s just blow it off, you know, 
let’s forget about it. If you see the distinction I’m 
making, which did it seem more like to you? 
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A Right. Well, Betty -- I mean, Betty’s demeanor is 

not like that. She’s always -- I mean, she’s always friendly 

towards me. Even when she was upset, she was still -- I 

mean, it wasn’t like she was yelling at me. You could just 
telI in her voice she was upset. 

She just -- I mean, I didn’t really interpret that 
it was like an official order. She just walked by and she 
said, “Well, just forget about it, it never happened.” And 
then she just kept on going. 

Q All right. Does sbe typically give you orders? 
A No. 

you she bad made that conclusion. 

A Right. Right. 

Q But was tbcx anything in her actions or statements 

over the course of time tbat led you to - 

A How did I come to tbat conclusion? 

Q No, tbat lazl you to believe tbat sbc might bavc a 

similar conclusion. Do you follow? 

A Not really. No. 

Q It was a statement from Purdie that you interpreted 
as an order that day, is that correct? 

A Right. 

MR. WISENBERG: Any further questions on that 
point? 

A JUROR: Do you think she meant that it wouldn’t 
go in anybody’s like permanent record? 

THE WITNESS: The way I interpreted it was that 
they weren’t going to pursue it, so there wasn’t any 
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Q I’ll e again. I’ll hy again. I think you said 

that it was common knowledge, and we’ll get to that in a 

minute. your words were it was common knowlalge among the 

Secret Service that tbax was a sexual relationship between 

Monica and the President. Is that correct? 

A Correct. 

Q And you said you had nexx witnessed that, cornxt? 

A Right. 

Q And no one bad cvcr told you they bad ban caught 

in tbe act. Is that correct? 

A Comet. 

Q Were you about to say something? 

A No. Go ahead. 

Q But if it was common knowlcdgc, it was a conclusion 

people drew, correct? 

A Correct. 

Q Ls there anything about the activities of 

I disciplinary actions taken against anybody. 
2 A JUROR: All right. So disciplinary action rather 
3 than let’s keep this hush-hush, it’s an embarrassment. 
4 THE WITNESS: I think it was a little of both. 
5 I mean, I’m sure they didn’t want that to get out. You know, 
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Page 17 
if it got out, then something would have to happen to the 

officer, discipline would have to be invoked against him. 
A JUROR: If it hadn’t been Monica and it had been 1 

anyone else down at that gate, just knowing that information 

would have &n a mistake, would have been wrong, right? 

Because it’s not like that information should he passed on s 

to who’s in the President’s office, right? 

THE WITNESS: That is correct. Yes. 

BY MR. WISENBERG: - 
Q That’s probably one reason why Hall was worried. 

A Right. Right. I mean, that’s confidential 
information. 

Q I think you were asked something to the effect of 
did you think anybody else had had knowledge of a sexual 
relationship or possible sexual relationship between Monica 
and the President. With regard to Mrs. Currie, you said that 
you interacted with her as part of your work duties. 

A Mm-hmm. 

Q Was there anything about what you witnessed in 

her actions or statements over the course of your time 

at the White House that showed that she had drawn similar 

conclusions to what you said some Secret Service folks and 
Nelvis had concluded? 

A Did Betty make that conclusion? 
Q Well, is there anything -- I assume she didn’t tell i 
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I Mrs. Currie as you witnessed them over time either her 

2 actions or anything she said, that as YOU sit here today 
3 make you think she might have drawn a similar conclusion 

4 to the Secret Service, that she might have concluded -- 

5 A lhatweknew? 

6 Q No, that there’s something going on between Monica 

7 and the President. 

8 A I mean, she made a statemutt to me one time. She 

9 would call out to me and she would say, ‘You-know-who’s 

0 coming in, just hold her in the lobby for about five minutes. 

1 I have to move the President back to the study.” And we kind 

2 of intcrpteted that that meant that Monica was going back to 

3 see the President in his study. 

4 Q Okay. If I askal you based on everything you know 

5 and saw, do you think Betty Cm-tie knew or suspected there 

6 was something going on? Assuming there was. We don’t know 

7 that. What would you answer? 

8 A Yes. Betty’s the one that cleared her in every 

9 time. When I was on post, that’s who cleared Monica in, was 

:o Betty. 

11 Q You mentioned again that it was common knowledge 

2 among the Secret Service that there was a sexual 

3 relationship, but then mentioned - and I’m repeating myself. 

.4 I know -- you never caught anybody in the act and nobody told 

5 you they had caught the President and Monica in the act. 

Page 50 
1 What is the difference between that common 

2 knowledge and simply a rumor that kind of takes on a life 

3 of its own as each officer with different personality 

4 hears it and passes it on? 

5 A Thetewasapattemthere. That’swhatwe-when 

6 Monica would come in when I was working, it was always like 

7 on a Saturday morning or a Sun&y morning around 9:00 or 

8 10:00 in the morning. Nobody else would be around in the 

9 West Wing except for the President and Betty. Once Monica 

0 came in, even though the President was over in the residence, 

1 we know he would be coming over to the oval once Monica came 

2 in. It was just like clockwork. 

13 Q And this was what year? 

14 A Like ‘97. 

IS Q All right. So it’s partly based on observation. 

16 A Right. 

17 Q And conclusions that you draw from the 

18 observations. 

!9 A Right. 

!O Q Is it also fair to charactuize a lot of it as 

!l rumor? 

!2 A Yes. With t&pattern that wesaw. Mm-hmm. 

!3 Q And then also as I understand it, you testified 

!4 before that in addition to those patterns, Nelvis has told 

!5 you some things, correct? 

Page 51 

1 .A Right. That is comzct. 

2 Q And remind us of some of the things that Nelvis 

3 L’:;i you. 

4 A What really sticks out at me is that I was working 

5 back at the oval and Nelvis was telling me that he was tired 

6 of cleaning up the diq tissues in the garbage can from tbc 

7 President and Monica. 

8 Q Okay. And what did that mean? 

9 A He didn’t elaborate any more. I think the 

0 President moved and I had to move to another post. We didn’t 

I ge to finish that conversation. 

2 Q How did he sgm? 

3 A He scented upset about it. 

4 Q Any other Nelvis - I know you’ve talked about that 

5 before, we’ve questioned you about that before in the video 

6 deposition, Any otIx~ - there were some other comments from 

7 N&is, too. 

8 A I mean, Nelvis and Monica, I think, were good 

9 friends because when I was working back at the oval, Monica 

0 called in to Nelvis on his pantry phone and this is at the 

1 titnc that Monica got shipped to the Pentagon and Monica and 

2 N&is were going to go out and have dinner that night 

3 &cause she wanted an ear to cry on, I guess. Maybe she 

4 thought Nelvis would talk to the President or something. 

5 Q You correct me if I’ve got it wrong, didn’t Nelvis 

Pax 52 
1 at some time also indicate to you that he had seen Monica and 

2 the President in the study? 

3 A As I recall, yeah- He said something about he’d 

4 scan them in the study alone. But he didn’t say that it 

5 was -- you know, sex was going on, he just said he’d seen 

6 them. 

7 Q Right. But the study is considered a pretty 

8 private area? 

9 A Right. Mm-hnun. 

0 Q Okay. And what did the study mean to you? The 

1 trason I ask is because I want to just make sure when you say 

2 the study that we’re on the same wavelength. Let me take 

13 this opportunity to give you - 

.4 Did we have any exhibits in his deposition? 

.5 MS. WIRTH: No. 

16 MR. WISENBERG: Let me give you what’s marked as - 

7 MS. WIRTH: Oh, in his deposition? I don’t know. 

8 MR. WISENBERG: Okay. Well- this will be -- 

.9 MS. WIRTH: This is a grand jury exhibit. 

!O MR. WISENBERG: It’s Grand Jury Exhibit BJC, 

!I bzcause J is your middle initial, right_? 

!2 THE WI-l-NESS: Mm-bmm. 

!3 MR. WISENBERG: I; 

!4 (Grand Jury Exhibit No. BJC-1 

!5 was marked for identification.) 

PagC-u July 23, 1998 
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BY MR. WISENBERG: 

Q And this purports to be a scheme of a portion of 

the West Wing. Is that correct? 

A Right. 

Q There’s some writing on it, that writing isn’t 

yours, is that correct? 

A No, that’s not my writing. 
Q You’re going to see that the OvaI Office, I’m 

pointing to the Oval Off&, correct? 
A k%n~-hm. 
Q And down here is the study. 
A (%rect. 
Q Totheleftoftheshldyistbediningroom,also 

called the Oval Off~cc complex. Is that correct? 

A correct. 
Q If you imagine that the Oval Office is a clock, 

you’ve got a 9:00 door over here that leads to a hallway that 

leads to the study. Is that correct? 
A Chrect. 

Q when you say study, do you just mean the room 
marked study here or do you also mean the little corridor 

that leads into the study? 
WhenyoutalkasaSecretServieeagent,I 

just want to - it’s very important that UFe’re on the same !4 

!5 wavelength. 
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Page 54 
A All right. There’s adoorhere. That’s the 

pantry. 
Q Right. 
A The pantry leads directly into the study. 
Q Okay. 
A There’s a little cooking area in the hallway right 

here that leads into the study. 

Q 
A 

Q 
A 

Q 
A 

ClC%. 

Okay. All right. 
I’m talking about the study. Yes. 
You were talking about the study itself. 
Right. 
No corridors leading into it_ 
Right. 
MR. WISENBERG: Okay. I just want to get that 

A JUROR: Excuse me. I have a question for the 

witness. 
MR. WISENBERG: Sure. 
A JUROR: When you testified that Nelvis was upset 

about cleaning up soiled tissues, did you get the feeling 
that he was upset about the work involved or the messiness 
of cleaning up or that he was upset that them was a 
relationship going on? 

THE WITNESS: I think he was upset because there 

was a relationship going on. 
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Page 55 
A JUROR: And be was concuncd about Ms. Lcwinsky? 

THE WITNESS: Ye. 

A JUROR: Thank you. 

BY MR. WKENBERG: 

Q You mentioned common knowkdge. One of th: 

grand jurors wanted to know was it common knowkdge amoq 

the Secret Savice that tbc Resident was having a 

sucuai relationship with anybody else 0th than Monica 
Lcwinsky? _ 

A Wc’vcbzard rumors. 
Q Okay. Butbmeaskyoq =rbacrumors 

wilh the same kind of - you idmtifti some factors that 

kd you to conch-k - otbcx tban mat rumor that kd you 
and soax others to bclicvc that tbac was a Ictationship. 

As an aampk comments by N&is. a pattern of p&da&l 

movQllcnt wkn Monica comes in, the northwest gate iucidcat 
rs that const? 

A Corruzt. 

Q Anthoscarcthingsthathclpcdkadtoyour 
conclusion. Is that correct? 

AC5tlXl. 

Q hdontkscotkrrumorsofotbxpcople,arctbq 

strictlynunororarc~alsomntothatbavckdyouto 

conclude that? 

A Justrumors. Noeva~ts. ( 
, 

Page in 
1 MR. WISENBERG: Okay. All right. 
2 AJUROR: Doyoumindifwcknowwbrbosc 
3 people - ti those rumors = told about7 
4 MR. WISENBERG: Sure. 
5 BY h4R. WISEJVBERG: 

6 Q Wbo arc some of tbc other people? 
7 A Staffmanbasor- 

8 AJUROR: Mm-hmm. Andothers. 
9 A JUROR: And othrzs. 
0 THEWITNEss:~_# 

3 BY MR. WISENBERG: 
4 Q Who is s&7 Never mind. Sony. Go abcad. 
5 A m-m Tbat’sallIcaa 
6 rccallrightuow. 

7 A JUROR: Question. a- 
8~oy0~knowiftkywa~fi7 
9 ‘IHE WnNEss: Yes, tbcy arc staff. I) 

1 
I ud to work for Gcogc Stqhanopoul~.. 
2 A JUROR: You said that you worked with 

3W 
. 

4 THE WITNESS: Yes. 
S A JUROR: Is there anything that sbc intimated to 
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I you that led you to believe that she was having a 
2 relationship with the President? 
3 THE WITNESS: She had a very close relationship 

4 with the President. 

5 A JUROR: She told you that? 

A JUROR: How about like in the bathroom? 
THE WITNESS: I don’t know. 

A JUROR: My question would be do you think that 

5 his responsibility would include cleaning up the bathroom? 

THE WITNESS: I don’t know. I’m not sure. 
BY MR. WISENBERG: 

Q Has he ever complained to you about cleaning up 
9 after anybody else? 

15 sexual relationship with the President? 

Q Okay. Other than -- I take it you yourself 
18 referenced the two visits of Eleanor Mondale, I believe, 
19 is that correct? 

A correct. Mm-hmm. 

Q And you mentioned that you witnessed a very close 
22 relationship betwmand the President, is that 

1 there someone that comes in and cleans up tbe Oval Office an 

2 everything? Or was this a part of his job when be said this? :&#!!!!z:.a~b~~~%“ti~ 

3 Did he clean up in tbex? 3 it. Sk had a vtxy -- I mean a very close relationship with 

4 THE WITNESS: Yes. I mean, when be’s -- 4 tbe President. 

5 A JUROR: Does he remove the trash? Q Okay. I guess a question we have is -- let’s take 

6 THE WlTNESS: Occasionally, yes. I mean, in that 6 these six other women you’ve mentioned. Were these - you’ve 

7 little pantry there where - you know, be cooks and stuff, 7 identified some things you saw with Eleanor Mondale, two 
8 that’s his arta and I’m prdty sure he’s responsible to keep 8 visits; you’ve identified the close relationship you’ve 

9 it clean. 9 witnessedwith would it be fair to say tbat the 

0 A JUROR: So that’s the pantry he was talking about 10 rumors wae based partly on observation and partly on tben 

1 when he was runoving the tissues, from the pantry. 11 rumor or speculation? 

2 THE WITNESS: Right. Mm-bmm. A Yes. That’s correct. 

3 A JUROR: Not the study and not the Oval Office. 13 Q Is it your feeling t&t the common knowledge, what 
4 THE WlTNESS: Tbe way I interpreted it from Nelvis, 14 you have called the common knowledge, about Monica Lewinsky 

5 it was the pantry garbage can. 15 and the President is based upon what you’ve seen bad a 

6 BY MR. WISENBERG: 16 stronger basis in fact - I know you didn’t see anything, 

7 Q And did be point to it? 17 no one told you tbat they saw anything, but based on what 

8 A No. He just -- 18 you saw and heard, is it your feeling that the common 

9 BY Ms. WIRTH: 19 knowledge about Monica Lzwinsky bad a stronger basis in 

0 Q Was be standing near it at the time be spoke to 20 fact and observation than the rumor about these other 

1 you? 21 women? 

2 A No, because we were out in tbe hallway. 22 A Yes. 

3 Q So how did you conclude that it was the pantry 23 A JUROR: Or was it that Mo@a was the newest one’? 

14 garbage can? 24 THE WITNESS: The newest one -- 

.5 A Because that’s the only garbage can that I ever 25 A JUROR: Of these women. Was she the newes< the 
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THE WITNESS: No. 

Page 61 

A JUROR: Which might sczm like it might have held 

mirre than these other women at the time? 

THE WITNESS: No, not that -- no. not for that 

re3Son. 

THE FOREPERSON: Sol, we’re going to have to take a 

break. 

A JUROR: I just have one question. 
THE FOREPERSON: We need to take a break. 

A JUROR: I know, but I just wanted to get into 

this - 

THE FOREPERSON: Okay. 

A JUROR: I was just going back over this 

transcript from the 5th of May and here you said that Nelvis 

mentioned finding lipstick-stained tissues. So which is it? 

This says lipstick and you say now it was just soiled. 

MS. WIRTH: I think, just for the record, she has a 

record of your FBI interview, not your deposition. 

MR. WISENBERG: Just for the record, it’s an FBI 

302, so it’s an FBI report, it’s not a literal transcript. 

A JUROR: Okay. Okay. 

MR. WISENBERG: Like a recorded transcript. 

THE WITNESS: That’s not something that I said 

directly. 

PagcTM July 23, 1998 
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1 THE WITNESS: I knew who she was. Yes. 

2 A JUROR: But no contact with her? 

3 THE WITNESS: We spoke a few times. You know, 

4 “Good morning,” rul limited conversations. 

5 MR. WISENBERG: He can come back after the break. 

6 There are some people who I think will need a health break. 

7 How long? 

8 THE FOREPERSON: Ten minutes. 

9 MR. WISENBERG: And then -we’re almost done. 

0 (Wimess excused. Witness recalled.) 

1 MR. WISENBERG: Let the rezord reflect that the 

2 witness, Officer Chineay, has reentered the grand jury room. 

3 Madam Foreperson, are there any unauthorized 

4 persons? 

5 THE FOREPERSON: No, there are none and we do have 

6 a quorum. 

7 MR. WISENBERG: Thank you. 

8 THE FOREPERSON: Officer Chinexy, I’d like to 

9 remind you that you are still under oath. 

!O THE WITNESS: Yes. 

!l MR. WISENBERG: I believe Ms. Wirth has a couple 

!2 more questions for you, Officer Chinery. 

!3 MS. WIRTH: I’m going to read to you just a 

!4 question and answer from your deposition transcript and this 

!5 relates to the tissue incident. 
i 
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1 MR. WISENBERG: No, it’s a report of what you said. 

2 THE WITNESS: The best of my knowledge, be said the 

3 tissue was stained, it was soiled. 

4 A JUROR: I have one real quick - 

5 THE FOREPERSON: Okay. 

6 A JUROR: I apologize to everyone. 

7 Officer Chinery, when Monica med to the White 

8 House later in the afternoon on the day of the incident at 
9 tbz northwest gate, do you recall who cleared ha in? 

.O THE WITNESS: Yes. 
,I A JUROR: Who was it? 

2 THE WITNESS: Betty Cun-ie. 

3 A JUROR: That was Betty Cunie? 

4 THE WlTNEsS: Mm-hmm. 

5 A JUROR: Thank you. 

6 A JUROR: You say it was common knowledge for the 

7 relationships with these several people, that was common 

8 knowledge? 

9 THE WITNESS: Within the Service? 

0 A JUROR: Yes. 

1 THE WITNESS: Yes. 

2 A JUROR: Would you say it extended beyond that? 

3 THE WlTNESS: I don’t know. I’m sure it was, yes. 

4 A JUROR: Did you ever have any contact with Evelyn 

5 Lieberman? 
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“Question: Do you remember anything more specific 
about those conversations other than what you’ve just told 
us?” 

“Answer: Just the one comment he made, that he wz.s 
tired of cleaning up their mess after them, that he would 

always find a tissue in the garbage can with lipstick on it. 

He wished they would clean up their own mess.” 

And then later I asked, “Okay. Do you remember 

whether he told you that before he told you about the 
lipstick-stained tissues or after or at the same time?” 

And you answered, “I believe it was before.” 
BY MS. WIRTH: 

Q And we’re just seeking your best recollection 
4 today. You know, as you sit here today, do you have any 
5 recollection of whether Nelvis mentioned that the tissues 

6 were stained with lipstick or not? 

7 A You know, the best that I can recall is that they 
8 were soiled. 

9 Q Okay. And that’s your best memory today? 
0 A Yes. Yes. I mean, thatwasa whileago. 
1 Q Okay. And when you said “that was a while ago,” 
.2 you mean the conversation you had with Nelvis? 

:3 A Right. 
:4 Q All right, And one other question. This relates 
:5 to something you told us in your interview with the FBI 
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Page 65 
agent. Do you nzmember that? Do you remember that 

interview? 

A Yes. 

Q Yes. On that day, our records indicate that you 

said that you bad beard that John Muskett, a unifonned 

division officer, was giving a tour wben Muskett walked into 

the theater and caught Lewinsky and the President in a 

compromising position. Was that something you beard directly 

from John Muskett or did you bear it from otbus or you don’t 

IUrlCmber? 

A I don’t tunember. You know, you beard different 

people talk about different rumors. It was in the rumor mill 

going around. 

BY MR. WISENBERG: 

Q So you didn’t necessarily bear that from Muskett. 

A No. It was just a rumor floating around. 

MS. WIRTH: Arc tbu-e other questions? 

(No response.) 

MR. WISENBERG: All right. Tbank you very much. 

MS. WIRTH: Thank you. 

MR. WlSENBERG: May the witness be excused? 

THE FOREPERSON: Yes. He may be excused. 

MR. WISENBERG: Thank you. 

THE FOREPERSON: Thank you. 

(I& witness was excused.) 
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Page 66 
1 (Whereupon, at 1 I:21 a.m., the taking of testimony 
2 in the presence of a full quorum of the Grand Jury was 
3 concluded.) 
4 ***** 
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